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PROTOKOLL 
fört vid Ungdomens Nykterhetsförbunds  
trettionde kongress i Uppsala 
den 29 juni - 2 juli 2023 

 

Torsdag den 29 juni
Ordf.: Jane Segerblom 
 Filip Nyman 
 Therese Dahlén 

 Lovisa Edström 
Sekr.:  Jonathan Kraft 

Emmelina Hjort 
 

§ 1  

De sittande förbundsordförandena Jane Segerblom och Filip Nyman välkomnade församlingen 
till kongress 2023. Jane berättade att den här kongressen skulle innehålla stora beslut, rörande 
arbetsplan, budget och förslaget på en utredning som alla fyra förbund lagt om en framtida 
gemensam nykterhetsrörelse. Jane sade att förbundsstyrelsen tyckte att utredningen var en bra 
idé men att det nu var upp till kongressen att diskutera. Jane fortsatte med att säga att “vi 
befinner oss i en tid då samhällets syn på droger och alkohol börjar förändras, och det ger oss en 
unik möjlighet att påverka framtiden. Vi ska vara ungdomarnas röst i de här frågorna och vi ska 
göra vår röst hörd. Genom vårt engagemang och vår envishet ska vi skapa en demokratisk och 
solidarisk värld där alla kan leva ett fritt och rikt liv i en värld fri från droger”. 

Filip tillade att “nu börjar ert jobb, ombuden, med att diskutera och ta fram det bästa för UNF. 
Vi alla är här för att vi älskar UNF och för att vi vill UNF:s bästa. Ingen är här för att skada UNF, 
tänk på det i alla debatter. Tänk stort, tänk långsiktigt och tänk på hur UNF ska vara i 
framtiden”.  

Jane och Filip tog klubban och öppnade kongressen 2023, till applåder.  

§ 2  

Jane Segerblom, förbundsstyrelsen, förklarade att 40 av de anmälda ombuden var närvarande 
och att kallelsen till kongressen skickades ut den 27:e januari.  
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§ 3  

 
Kongressen beslutade 

att fastställa antalet anmälda ombud till 40. 

att antal närvarande ombud är 40. 

§ 4  

 
Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  anse kongressen stadgeenligt kallad. 

Kongressen beslutade 

att anse kongressen stadgeenligt kallad.  

§ 5  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  anse kongressen beslutsmässig. 

Kongressen beslutade 

att anse kongressen beslutsmässig. 

§ 6  

Pontus Beskow Borg, valberedningen, föredrog valberedningens förslag på mötesfunktionärer.  

Valberedningen föreslog kongressen besluta 

att välja Sergio Manzanares, Therese Dahlén, Isabelle Benfalk och Lovisa 
Edström till mötesordförande. 

att välja Arvid Ståhl, Jonathan Kraft, Wilhelm Wirén, Johan Persson, Daniel 
Johansson och Emmelina Hjort till mötessekreterare. 

att välja Adam Lindström, Aina Palm, Ida Andersson och Josef Erlandsson till 
rösträknare. 

att  välja Adam Lindström, Aina Palm, Ida Andersson och Josef Erlandsson till 
protokolljusterare. 
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Kongressen beslutade 

att välja Sergio Manzanares, Therese Dahlén, Isabelle Benfalk och Lovisa Edström till 
mötesordförande. 

att välja Arvid Ståhl, Jonathan Kraft, Wilhelm Wirén, Johan Persson, Daniel Johansson 
och Emmelina Hjort till mötessekreterare. 

att välja Adam Lindström, Aina Palm, Ida Andersson och Josef Erlandsson till rösträknare. 

att välja Adam Lindström, Aina Palm, Ida Andersson och Josef Erlandsson till 
protokolljusterare. 

§ 7  

De båda förbundsordförande Jane Segerblom och Filip Nyman lämnade talarstolen och därmed 
fick mötesordförandena ta över. Mötesordförandena Therese Dahlén och Lovisa Edström 
presenterade sig själva och bad kongressen att läsa igenom föredragningslistan.  

§ 8  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  fastställa föredragningslistan. 

Kongressen beslutade 

att fastställa föredragningslistan. 

§ 9  

 
Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, föredrog förbundets förslag på arbetsordning, som 
finns i handlingarna. Under tiden som presidiet hade problem med att visa Simons PowerPoint-
presentation på skärmen skämtade Simon om att tiden som gått åt innan arbetsordningen blivit 
klubbad kanske inte borde räknas till den totala talartiden.  

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, gick igenom arbetsordningen från handlingarna. 

Till slut informerade Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, att förbundsstyrelsen hade 
jämkat sig med ett av förslagen från Loke Wallin, Uppsala, nämligen  

att ändra meningen ”Alla ombud har rösträtt. En ombudsersättare har rösträtt om 
den ersätter ett ombud som inte är på plats.” till ”Alla ombud har rösträtt. En 
ombudsersättare har rösträtt om den ersätter ett ombud.” 
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och att förbundsstyrelsen ville ta bort förslaget på arbetsordning under val eftersom de planerat 
ett annat upplägg med presentationer och utfrågningar, och föreslog därmed 

att  ta bort punkt 2–4 under rubriken Val. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att anta arbetsordningen. 

§ 10  

 
David Söderström, Gävleborg, föreslog kongressen besluta 

att ta bort stycket "Andra regler gäller för föredragande. Föredragande har 4 min 
på sig att tala och föredragandet räknas inte in i talartiden. Förbundsstyrelsen, 
valberedningen och revisorerna har oändligt tid för föredragande och det 
räknas inte in i talartiden.", samt  

att lägga till "Föredragning av förslag eller motioner räknas inte in i talartiden" 
under rubriken Talartid. 

med motiveringen att det var konstigt och anmärkningsvärt att förbundsstyrelsen föreslog olika 
regler kring föredragningar för motionärer och förbundsstyrelsen. Enligt David blev det lite som 
att sätta munkavel på ombuden. David tyckte att alla skulle ha samma rätt att föredra sina förslag 
oberoende av om de satt i förbundsstyrelsen eller var ombud.  

Hampus Haugland, Väst, föreslog kongressen besluta 

att i arbetsordningen under rubriken Talartid lägga till “Ordningsfrågor räknas 
inte till talartiden.“ 

Lego Wallin, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att ändra stycket “Andra regler gäller för föredragande. Föredragande har 4 min 
på sig att tala och föredragandet räknas inte in i talartiden. Förbundsstyrelsen, 
valberedningen och revisorerna har oändligt tid för föredragande och det 
räknas inte in i talartiden” till “Andra regler gäller för föredragande. 
Föredragande har 6 min på sig att tala och föredragandet räknas inte in i 
talartiden.” 

§ 11  

Lego Wallin, Uppsala, undrade om talartiden just nu räknades trots att det inte fanns beslut på 
arbetsordning. Linus Henriksson, förhandlingsansvarig, förtydligade att talartiden räknades även 
innan arbetsordningen var behandlad. 
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§ 12  

Lego Wallin, Uppsala, förklarade sitt förslag som skulle göra att de klädda posterna fick 
begränsad tid på 6 minuter istället för 4 som i förbundsstyrelsens förslag, medan Davids förslag 
innebar obegränsad föredragningstid oavsett roll.  

§ 13  

Lego Wallin, Uppsala, bad presidiet om ett förtydligande om vad röstningen innebar. Presidiet 
svarade att röstningen skulle göras om på ett tydligare sätt. Lego Wallin frågade även om det 
jämkade förslaget verkligen skulle röstas om, eftersom det var jämkat. Lovisa Edström 
bekräftade att jämkade förslag inte behövde röstas om. 

Filip Nyman, förbundsordförande och VoteIT-Expert, förklarade hur röstningsmetoden 
Schultze fungerade i VoteIT, och intygade att röstningen inte behövde göras om eftersom den 
var korrekt gjord från början. 

§ 14  

Lego Wallin, Uppsala, frågade presidiet hur “FS JÄMKAR SIG”-funktionen i VoteIT fungerade. 

Jane Segerblom, förbundsordförande, förklarade att bocken i VoteIT användes av 
förbundsstyrelsen för att visa om de hade jämkat sig med något förslag men att de även skrivit i 
kommentarerna på det aktuella förslaget om de hade jämkat sig. Jane förtydligade även att de 
inte hade jämkat sig med Hampus Hauglands förslag. 

§ 15  

Kongressen beslutade 

att lägga till “Ordningsfrågor räknas inte till talartiden“ under rubriken Talartid i 
arbetsordningen. 

att ta bort punkt 2–4 under rubriken Val. 

att ta bort stycket: “Andra regler gäller för föredragande. Föredragande har 4 min på sig att 
tala och föredragandet räknas inte in i talartiden. Förbundsstyrelsen, valberedningen 
och revisorerna har oändligt tid för föredragande och det räknas inte in i talartiden.” 
och lägga till “Andra regler gäller för föredragande. Föredragande har 6 min på sig att 
tala och föredragandet räknas inte in i talartiden.” 

att avslå förslagen från David Söderström. 

att anta arbetsordningen med gjorda ändringar. 
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§ 16  

Aina Palm, Västerbotten, föreslog att kongressen skulle använda tysta applåder istället för 
ljudliga. Presidiet bestämde att tysta applåder skulle användas i fortsättningen. 

§ 17  

 
Förbundsordförande Jane Segerblom förklarade att det inte hade funnits några kongressutskott 
och därmed fanns inga rapporter.  

§ 18  

Sebastian Udenius, förbundssekreterare, ansåg verksamhetsberättelsen föredragen. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att lägga förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse 2021 till handlingarna. 

Kongressen beslutade 

att lägga förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse 2021 till handlingarna. 

§ 19  

Sebastian Udenius, förbundssekreterare, förklarade att denna verksamhetsberättelse var skriven 
så att den kunde användas externt och att innehållet därför var annorlunda med en snyggare 
design än vanligt.  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  lägga förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse 2022 till handlingarna. 

David Söderström, Gävleborg, lyfte punkten till diskussion och frågade förbundsstyrelsen om 
siffrorna kring medlemskap även inkluderade de åttahundra av IOGT-NTO:s medlemmar som 
var mellan 13 och 25 år gamla. Vidare frågade David om det var så att stödinsatserna till landet 
hade placerats där verksamhetsutvecklarna var baserade eller om det var mer ute i landet över 
lag. 

Jonas Larsson, generalsekreterare, förklarade att det inkommit en fråga om vad UNF Akademin 
är för något. Jonas berättade att det var en utbildning för personal och ideella personer som såg 
till att det fanns en ideologisk kärna hos våra anställda. Den utbildningen pågick i ett år på en av 
våra folkhögskolor.  

Jane Segerblom, förbundsordförande, svarade på Davids andra fråga med att säga att 
stödinsatserna bland annat baserades på behov. 
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Jonas Larsson, generalsekreterare, svarade på Davids första fråga med att säga att det inte 
tidigare funnits ett aktivt arbete mellan IOGT-NTO och UNF och då hade medlemmar som 
bekräftat sitt medlemskap i IOGT-NTO innan 2023 inte räknats med i medlemsantalet. Men 
från och med 2023 skulle de som bekräftat medlemskap i IOGT-NTO även räknas som 
bekräftade i UNF.  

Jesper Hallbert, Uppsala, ifrågasatte valet att använda verksamhetsberättelsen för externt bruk då 
det istället borde vara en utvärdering av de gångna åren och förbundsstyrelsens arbete. Jesper 
förstod inte varför den skulle användas till externt bruk. 

David Söderström, ombud från Gävleborg och allmän funderare, upprepade sin fråga om ifall de 
IOGT-NTO-medlemmarna mellan 13 och 25 år hade räknats in i medlemsantalet. David tyckte 
att de medlemmarna skulle räknas som medlemmar i UNF oberoende på om de hade bekräftat 
sitt medlemskap till UNF eller inte, på grund av att det i stadgarna stod att de skulle räknas.  

Jane Segerblom svarade Jesper Hallbert från Uppsala med att verksamhetsberättelsen användes 
när UNF sökte bidrag, till exempel från Myndigheten för Ungdoms- och Civilsamhällesfrågor 
(MUCF).  

Jesper Hallbert, Uppsala, gav konstruktiv kritik till förbundsstyrelsen att som medlem var 
verksamhetsberättelsen 2021 mer lättläst än verksamhetsberättelsen 2022 och tyckte att 
berättelsen från 2022 också borde vara lättläst. 

Jonas Larsson, generalsekreterare, svarade David Söderströms upprepade fråga med att förklara 
att medlemmar i IOGT-NTO-rörelsen hade en stadgeenlig rätt att vara medlem i UNF, men att 
det fanns en mängd olika krav på hur medlemmarna skulle räknas. Det fanns formellt sett olika 
former av medlemsantal beroende på vilka krav som gällde och dessa användes i olika 
situationer.  

Kongressen beslutade 

att lägga förbundsstyrelsens verksamhetsberättelse 2022 till handlingarna. 

§ 20  

Sebastian Udenius, förbundssekreterare, ansåg rapporten föredragen.  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  lägga rapporten om historieutskottet till handlingarna. 

Kongressen beslutade 

att lägga rapporten om historieutskottet till handlingarna. 
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§ 21  

Jane Segerblom, förbundsordförande, tyckte det var synd att förbundskassören Johan Fridlund 
inte var närvarande då det var Johan som hade jobbat med den här punkten. Bland annat hade 
Johan sett till att det blivit lättare att ta in medlemsavgifter via e-Bas. I övrigt ansåg Jane 
rapporten föredragen.   

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  lägga rapporten om underlättande av medlemsavgift för distrikt och 
föreningar till handlingarna. 

Kongressen beslutade 

att lägga rapporten om underlättande av medlemsavgift för distrikt och föreningar till 
handlingarna. 

§ 22  

 
Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  lägga årsredovisningen för 2021 till handlingarna. 

att  lägga årsredovisningen för 2022 till handlingarna. 

att  lägga internrevisorernas rapport till handlingarna. 

 

Kongressen beslutade 

att lägga årsredovisningen för 2021 till handlingarna. 

att lägga årsredovisningen för 2022 till handlingarna. 

att lägga internrevisorernas rapport till handlingarna. 

§ 23  

Johan Fridlund, förbundskassör, hade blivit sjuk, så i stället hoppade generalsekreteraren Jonas 
Larsson in och föredrog den ekonomiska berättelsen. Jonas berättade om några av de primära 
verktyg förbundet använt sig av i den ekonomiska berättelsen för att förstå ekonomin över 
perioden. Jonas hänvisade till några höjdpunkter i berättelsen och vägledde församlingen till sida 
71 i handlingarna. Bidrag från Miljonlotteriet och från Myndigheten för ungdoms- och 
civilsamhällesfrågor var UNF:s huvudsakliga intäktskällor. Intäkterna från Miljonlotteriet hade 
minskat kraftigt sedan 2018 och förväntades minska ytterligare. 
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Jonas berättade att det hade arbetats mycket med externa intäkter, till exempel från Myndigheten 
för ungdoms- och civilsamhällesfrågor. På sida 73 fanns resultatet efter året och Jonas sade att 
UNF tenderat att gå med lite plus de senaste åren och så även i år. Primärt berodde det på att 
UNF:s intäkter översteg de utgifter som verksamheten motiverade. Detta tillföll vårt eget kapital 
som sparats över lång tid och som nu låg på 31,5 miljoner. Jonas förklarade att UNF lade undan 
pengar till regniga dagar så att det alltid skulle finnas pengar att använda till ett nytt 
verksamhetsår. Den ekonomiska berättelsen gjorde inte skillnad på pengar som är tillgängliga 
eller som är låsta på olika sätt, till exempel i form av ett lån till en verksamhet i Jönköping. De 
senaste åren hade UNF lagt pengar på, från mest till minst:  personal, distrikt- och 
föreningsbidrag, arbetsplansprojekt, infrastruktur, styrelsekostnader och bildningskostnader. 
Jonas påpekade att det finns ett fel i den ekonomiska berättelsen, det skulle nämligen vara 1 000 
000 kr till det internationella arbetet och 400 000 kronor till Vit Jul istället för vad som stod i 
handlingarna. Bidraget till det internationella arbetet var tänkt att minska över tid. 

Jonas berättade vidare om nyckeltal, som var ytterligare ett verktyg som användes i berättelsen. 
Nyckeltalet kostnad per medlem liknade tidigare år. Nyckeltalet intäkt per medlem låg på en 
balanserad nivå med 6000 kr/år. Nyckeltalet bidrag per medlem hade sjunkit och berodde bland 
annat på mindre verksamhet, färre medlemmar och därmed mindre bidrag. Av samma 
anledningar hade nyckeltalet bidrag per förening också minskat. 

Slutligen berättade Jonas att det ekonomiska läget var stabilt men att det fanns stora utmaningar 
som skulle kräva ansträngningar. 

Lego Wallin, Uppsala, lade ett förslag om att lyfta punkten till diskussion vilket därpå skedde 
automatiskt. 

Josef Erlandsson, Uppsala, frågade Jonas Larsson om det kunde vara så att det var minskningen 
av antalet anställda som gjort att UNF hade gått med plus de senaste två åren.   

Simon Elfström Schönbäck, bildningsledare, svarade i stället för Jonas Larsson och sade att det 
var svårt att veta svaret på frågan. Mindre personal var en anledning till minskade kostnader, 
vilket Simon även påpekade kunde vara bra då det inte behövdes lika mycket nedskärningar på 
kort varsel. 

Javad Naseri, Södermanland, undrade om kamratstödskursen som ordnades 2022 också hade 
påverkat ekonomin. Javad hade fått höra att formen på kursen skulle ändras och ville veta mer. 

Simon Elfström Schönbäck, bildningsledare, svarade att kamratstödskursen kostat 30%-40% mer 
än den skulle per år. Årets resa skulle vara lite mindre och Simon meddelade att fler detaljer kan 
tas fram vid behov.  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  lägga de ekonomiska berättelserna för 2021 och 2022 till handlingarna. 

Kongressen beslutade 

att lägga de ekonomiska berättelserna för 2021 och 2022 till handlingarna. 
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§ 24  

 
Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  fastställa resultat- och balansräkning för 2021 och för 2022. 

Kongressen beslutade 

att fastställa resultat- och balansräkning för 2021 och för 2022. 

§ 25  

 
Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåren 2021 och 2022. 

Kongressen beslutade 

att bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåren 2021 och 2022. 

§ 26  

Lina Sultan, föreslagen förbundskassör, presenterade sig själv genom att hänvisa till bilden på sig  
i handlingarna. Lina passade på att säga hej till ombuden då Lina ej kunde närvara senare, 
förutom via livesändningen när chefen inte såg på. Lina meddelade församlingen att om någon 
hade frågor kunde de skriva på Facebook, Instagram eller ställa dem direkt på plats. 
Avslutningsvis önskade Lina kongressen lycka till.  

§ 27  

Javad Naseri, föreslagen förbundsstyrelseledamot, berättade att motiveringen om Javad fanns att 
läsa på VoteIT samt att frågor kunde ställas på plats i några dagar. Javad lovade en bra start i sin 
föreslagna post, och hoppades på kongressens förtroende.  

§ 28  

Kongressen ajournerades 16.34 till nästa dag, fredag, klockan 09.00. 
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Fredag den 30 juni 
Ordf.: Lovisa Edström 

 Sergio Manzanares 
Sekr.:  Arvid Ståhl 

Wilhelm Wirén 
 

§ 29  

 
Mötesordförande Sergio Manzanares hälsade hallå till kongressen och presenterade sig innan 
kongressen återupptog förhandlingarna. Kongressen återupptogs 09.06. 

§ 30  

Jane Segerblom, förbundsordförande, förklarade att Hjältevärvaren delas ut till en medlem eller 
grupp av medlemmar som hjälpt till att öka UNF:s medlemsantal. Jane noterade att detta distrikt 
hade gjort det i form av sommarsatsningar med verksamhet i fokus och tog upp 
regelbundenheten som en av de viktigaste faktorerna för att säkerställa UNF:s framtid. 

2023 års Hjältevärvaren gick till UNF Gävleborg som hyllades med applåder från kongressen. 

§ 31  

Filip Nyman, förbundsordförande, presenterade priset Tennugglan, som tilldelas en medlem 
eller grupp av medlemmar som inspirerat andra och utvecklat UNF:s verksamhetsformer. Filip 
förklarade att föreningen som fått priset hade visat vägen för hur verksamhet, särskilt för 
studenter på universitetsnivå, kan vara nykter och fylld av gemenskap. 

2023 års Tennuggla gick till UNF-föreningen Axiom som hyllades med applåder från 
kongressen. 

§ 32  

Lucas Nilsson, förbundsordförande för IOGT-NTO, välkomnades. Lucas berättade hur stolt han 
är över att vara del av samma rörelse som UNF. Sedan lyfte Lucas förslaget kring en gemensam 
organisation och välkomnade medlemmarna i UNF in i den processen. Lucas utmanade sedan 
alla ombuden på en dance-off på lördag kväll och önskade alla deltagare på kongressen lycka till 
med förhandlingarna. 
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§ 33  

Mona Örjes, förbundsordförande för Junis, välkomnades av presidiet. Mona berättade att Junis 
kongress inte skulle börja förrän senare idag eftersom Junis, som Mona uttryckte det, alltid är 
lite efter. Mona berättade att många har sina rötter i UNF, och därför kanske brydde sig lite för 
mycket, och att i utredningen för en gemensam organisationsform borde ungdomarna göra sina 
röster hörda. Mona önskade församlingen en härlig kongress och hoppades på att få träffa 
ombuden på nattcaféet. 

§ 34  

Lovisa Edström, mötesordförande, gick igenom de olika förslagen som skulle föredras i denna 
session; arbetsplan, motioner som berörde framtid, hållbart engagemang samt föreningsstöd. 

§ 35  

Jane Segerblom, förbundsstyrelsen, föredrog arbetsplanen för 2024–2025 och berättade att den 
var annorlunda än vanligt och i högre grad innehåller den politiska viljeriktningen för UNF. Det 
kontrollerades att alla hade tillgång till arbetsplanen på VoteIT och sedan läste Jane upp en serie 
sammanfattningar för de olika punkterna i arbetsplanen. 

På punkten UNF är ett sammanhang för meningsfull och trygg fritid högläste Jane: 

“UNF är en samlingsplats för ungdomar i hela Sverige, där varje individ ska känna sig trygg och 
meningsfull, därför ägnar sig UNF åt kamratsstödsarbete. Vi ser tillsammans till att skapa en 
möjlighet för trygg och meningsfull plats och fritid för alla Sveriges ungdomar. I samspel med 
vår förening- och distriktsplan vill vi jobba mot ett större UNF, där ortsföreningar är den 
dominanta verksamhetsplattformen.” 

På punkten UNF är en plattform där vi för kampen mot droger högläste Jane: 

“I 140 år har nykterhetsrörelsen varit pionjärer i sitt arbete för demokrati, solidaritet och vår 
stora kamp mot alkohol och droger. Ungdomens Nykterhetsförbund är inte ett undantag. Vi är 
ungdomar som brinner för demokrati och solidaritet och vi kämpar dagligen mot alkohol- och 
drogindustrin. Vi vill påverka vårt samhälle genom en medmänsklig politik som påverkar 
människor positivt, men är hård mot det som skadar samhället och individen. Oavsett om det är 
alkoholindustrin, Europeiska unionen eller Sverige så kommer vi att stå upp för alla människors 
rätt till ett fritt liv. För att arbeta mot dessa mål ska det vara enkelt att driva politik på alla nivåer 
inom organisationen. “ 

Jane lyfte arbetet med UNF:s drogpolitiska grupp, och UNF:s drogpolitiska program och läste 
sedan punkten UNF är en organisation som bildar världsförbättrare, som löd: 
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“UNF är en samhällsbyggande organisation där alla ungdomar är välkomna att i gemenskap och 
utifrån sig själv växa och utvecklas. UNF ägnar sig åt folkbildning för att medlemmar ska få 
mötas på jämlika grunder, inhämta kunskap och bli engagerade medborgare. Det är UNF:s 
uppgift att bilda unga i demokrati och solidaritet. Detta synliggörs i vårt bildningsarbete som 
styrs av vårt bildningssystem. För att bildningen ska bli mer aktiv och lättillgänglig har vi valt att 
fokusera vårt bildningsarbete på ett smalare och mindre stelbent arbetssätt, där UNF:aren, 
Ledaren och Höjdaren är våra viktigaste bildningstillfällen.” 

§ 36  

David Söderström, Gävleborg, föredrog Gävleborgs alternativa förslag till arbetsplan och 
poängterade vikten av föreningsstöd i denna. För att medlemskapet ska vara hållbart ansåg de att 
fokuset borde ligga på föreningarna och inte på distrikten. De sade också att UNF skulle 
prioritera att arbeta med att skapa föreningar där IOGT-NTO har lokaler, samt att det i de flesta 
fall fungerade med en förening per ort, med undantag för större städer som till exempel 
Stockholm, Göteborg och Malmö. Sedan läste David en del av deras föreslagna arbetsplan som 
löd: 

“UNF förbundet ska arbeta mer aktivt att hjälpa föreningar att komma igång, med ett särskilt 
fokus på de platser i landet där UNF eller IOGT-NTO har lokaler som kan användas, samt med 
ett direkt fokus på en förening per ort. Detta då fler föreningar per ort så är risken större att det 
blir s.k. ”intressegrupper” som gör att medlemskapet blir kort och tar slut när intresset för den 
saken dör ut, medan i en ortsförening så kan dessa medlemmar göra sin sak och sedan göra något 
annat i samma förening om intresset tar slut, därmed ett långt och meningsfullt medlemskap.” 

David läste också upp en serie andra punkter i UNF Gävleborgs föreslagna arbetsordning, främst 
relaterat till medlemskap och värvning. 

Sedan poängterade David att Gävleborgs förslag på arbetsplan beskriver både politisk 
verksamhet och annan verksamhet som “ren verksamhet” och att den lyfter vikten av att arbeta 
över distriktsgränserna för att ge ett bra kunskapsutbyte. 

§ 37  

FÖREDRAGNING AV FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG OM ATT TILLSÄTTA EN UTREDNING 
GÄLLANDE EN NY GEMENSAM ORGANISATIONSFORM 

Jane Segerblom, förbundsordförande, presenterade förbundsstyrelsens förslag om att tillsätta en 
utredning om organisationsform. Förbundsstyrelsen hade funnit att det finns mycket 
gemensamt i våra olika organisationer. 

Jane noterade att de lagt till ett sätt att göra medskick från kongressens sida rörande vad som var 
viktigt för UNF i en kommande utredning, men poängterade också att det troligtvis skulle 
behöva göras kompromisser mellan de olika organisationerna. Jane berättade också att det 
verkade som att medlemmarna i våra förbund hade vuxit ifrån varandra och sjunkit i antal och 
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att det därför var viktigt att hitta nya former för att göra saker gemensamt. Sedan läste Jane upp 
direktiven som förbundsstyrelsen föreslagit för utredningen, vilka löd: 

● “Skapa förutsättningar för en stark organisationsform som möjliggör mer verksamhet” 
● “Skapa förutsättningar för en organisationsform som ger rörelsen mer genomslag i 

samhället” 
● “Skapa förutsättningar för hållbara och lustfyllda möjligheter för ideella engagemang i 

rörelsen” 
● “Skapa förutsättningar för barns och ungas demokratiska inflytande och ungas möjlighet 

att vara med och leda organisationen” 

Jane noterade sedan att tiden började rinna ut och tackade för sig. 

§ 38  

AJOURNERING AV KONGRESSEN 

Det blev förvirring kring när det skulle vara fika; mötesordförande Sergio Manzanares ansåg att 
det skulle vara 10.15 medan mötesordförande Lovisa Edström trodde att det skulle vara vid en 
annan tid. Det visade sig att Sergio hade rätt och resten av presidiet krävde en ursäkt som sedan 
gavs av Lovisa. 

Kongressen beslutade 

att ajournera kongressen från 9.38 till 10.45 för diskussionstorg. 

§ 39  

KONGRESSENS ÅTERUPPTAGANDE 

Kongressen återupptogs 10.49. 

§ 40  

FÖREDRAGNING AV MOTION OM ÖKAT VERKSAMHETSFOKUS OCH HÅLLBART 
ENGAGEMANG 

Astrid Miller, Örebro, föredrog motionen. Astrid tyckte att det i föreningarna och distrikten var 
för mycket fokus på formalia och att hålla möten och för lite fokus på verksamhet. Genom att 
fokusera på verksamhet skulle vi få fler medlemmar som var aktiva och hade ett hållbart 
engagemang. Förbundsstyrelsens arbete med att underlätta för föreningar och distrikt måste bli 
mer omfattande och synligt, argumenterade Astrid. 

Astrid Miller föreslog kongressen besluta  

att  arbeta för ett ökat verksamhetsfokus i hela landet. 

att  utreda hur vi kan göra medlemskapet mer hållbart i längden. 

att  förbundsstyrelsen får i uppgift att ta fram tydliga och lättlästa medel som 
förenklar arbetet för föreningsstyrelser. 
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§ 41  

FÖREDRAGNING AV MOTION OM ATT SPRIDA UNF:S MATERIAL TILL HELA UNF 

Astrid Miller, Örebro, berättade hur svårt det kunde vara att hitta material som tagits fram på 
olika håll i landet. Motionen hade ambitionen att skapa en gemensam digital mapp som var 
lättillgänglig för alla medlemmar.  

Astrid föreslog kongressen besluta  

att  uppdra åt förbundsstyrelsen att skapa eller lyfta fram plattformar för delning, 
spridning och tillgängliggörande av material inom förbundet. 

att  om det redan finns en sådan mapp, uppdatera den och förtydliga var den finns. 

 

§ 42  

FÖREDRAGNING AV MOTION OM GEMENSAMT MEDLEMSREGISTER 

David Söderström, Gävleborg, föredrog motionen. David berättade om bakgrunden till hur 
medlemsregistret hade fungerat de senaste åren samt det gamla systemet IRMA som var 
gemensamt för rörelsen. David menade att återinförandet av ett gemensamt register skulle 
kunna ge många fördelar för alla förbund i rörelsen. David lyfte också att hanteringen av 
personuppgifter skulle kunna bli bättre med ett annat system. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att  UNF ska verka för att UNF, Junis, IOGT-NTO ska återgå till gemensamt 
medlemsregister för hela IOGT-NTO-rörelsen. 

att  förbundsstyrelsen ska på nästa kongress rapportera om hur det har gått. 

§ 43  

David Söderström, Gävleborg, föredrog motionen. David berättade att föreningarna behövde 
mer stöd än vad de redan fick. Så som det var idag kunde det vara krångligt att få information. 
För att få en bättre och växande organisation behöver vi fokusera på föreningarna och ge dem 
hjälp, menade David. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att förbundet ska stötta föreningarna i större utsträckning i form av stöd, tankar 
på aktiviteter och annat som anses lämpligt.  

§ 44  

Simon Elfström Schönbeck, förbundsstyrelsen, berättade att det hade kommit in många nya 
ändringar i bildningssystemet. Simon underströk att bildning skedde hela tiden och inte bara 
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under kurser, samt att innehållet hade avsmalnats och blivit mer fokuserat, med fokus på alla 
olika former av bildning och inte specialiserade kurser. Fokus i det nya systemet skulle vara på 
kurserna UNF:aren, Ledaren och Höjdaren. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen 
att  anta bildningssystemet. 

§ 45  

Mötesordförande Sergio Manzanares berättade om att någon från Junis tyckt att Junis hade 
roligare än UNF. Det ville Sergio motbevisa, och påpekade att det inte fanns något förbud mot 
att skratta i arbetsordningen. Sergio räknade till tre och bad kongressen att skratta. Skratt, mer 
eller mindre tillgjorda, följde i några sekunder. 

§ 46  

Kongressen beslutade 

att ajournera sig från klockan 11.03 till klockan 13.00. 
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Fredag den 30 juni
Ordf.: Sergio Manzanares 

Therese Dahlén 
Sekr.:  Johan Persson 

Jonathan Kraft 
 

§ 47  

Kongressen återupptogs med sången Dusten klockan 13.08 av mötesordförande Sergio 
Manzanares. 

§ 48  

Mötesordförande Sergio Manzanares meddelade kongressen att justerare Ida Andersson på egen 
begäran entledigats från sitt uppdrag som justerare. Ida skulle justera protokollet fram till §45.  

§ 49  

Mötesordförande Therese Dahlén meddelade att de två diskussionstorgen om ekonomiska 
frågor hade slagits ihop till ett. 

§ 50  

Jonas Larsson, generalsekreterare, föredrog förbundsstyrelsens förslag på budget. Den stora 
förändringen i budgetförslaget låg på intäktssidan där UNF beräknades få minskade 
inbetalningar från Miljonlotteriet framöver. Organisationen hade redan gjort anpassningar efter 
minskade inbetalningar vilket framgick av utfallet för 2022. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att   fastställa huvudbudgeten för 2024 och 2025. 

§ 51  

David Söderström, Gävleborg, föredrog UNF Gävleborgs motion om att införa en central 
medlemsavgift. David argumenterade att en medlemsavgift gav både en känsla av tillhörighet 
samt en inkomstkälla till föreningarna.  
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UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att återinföra central medlemsavgift på 50 kr. 

att  medlemsavgiften betalas ut till lokala föreningen. 

att  förbundet ska återta hanteringen av medlemsavgifter. 

§ 52  

David Söderström, Gävleborg, föredrog UNF Gävleborgs motion om att ge föreningar möjlighet 
att ta del av de bokföringsprogram som förbundet tillhandahöll för distrikten. Föreningar skulle 
inte behöva välja mellan att lägga sina pengar på bokföringsprogram och att låta distrikten sköta 
deras bokföring, menade David. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att förbundsstyrelsen ska införa liknande upplägg som för distrikten med 
bokföringsprogram fast för UNF:s föreningar som alla våra föreningar får ta 
del av.  

§ 53  

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, ansåg förslaget föredraget. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att förbundsstyrelsens ledamöter ersätts för resekostnader enligt resepolicyn. 

att förbundsstyrelsens ledamöter ersätts för mat och boende i samband med 
förbundsstyrelsemöten eller förbundsuppdrag i enlighet med 
arbetsgivarorganisationens och arbetstagarorganisationens gemensamma 
avtal, om dessa inte redan är bekostade av UNF. 

att kostnader som uppkommer vid uppdrag som görs för UNF-förbundet ersätts 
enligt antagna policyer. 

att i övrigt ej utbetala några arvoden för förtroendevalda vid UNF:s kongress. 

§ 54  

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, föredrog förbundsstyrelsens förslag att fortsätta ha 
noll kronor i medlemsavgift. Simon anförde att det kostade mycket att ta in medlemsavgifter och 
att det skapade onödigt krångel vid värvning och återvärvning av medlemmar. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att fastställa UNF:s medlemsavgift för 2024 och 2025 till 0 kronor/år. 
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§ 55  

Hampus Haugland, förbundsvalberedningen, föredrog förbundsvalberedningens förslag om 
arvoderingar och redogjorde för skillnaden mellan arvodering och lön.  

Förbundsvalberedningen föreslog att ett heltidsarvode skulle innebära 42 procent av ett 
inkomstbasbelopp per månad, en justering med två procentenheter upp från det förslag som 
fanns med i handlingarna. Valberedningen påpekade också att förslaget låg i linje med andra 
organisationer inom civilsamhället. 

Förbundsvalberedningen föreslog kongressen besluta 

att fastställa ett heltidsarvode till 42% av ett inkomstbasbelopp per månad. 

att ge förbundsstyrelsen en (1) heltidsarvodering att fritt disponera inom sig. 

§ 56  

David Söderström, Gävleborg, föredrog UNF Gävleborgs motion om en rikstäckande 
medlemsförsäkring. Försäkringen som funnits hittills täckte enbart aktiviteter på förbundsnivå 
och inte distrikts- eller föreningsaktiviteter. David menade att förbundet borde kunna ordna en 
organisationstäckande försäkring. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att UNF ska på central nivå införskaffa en medlemsförsäkring som är 
rikstäckande och inkluderar all verksamhet som UNF genomför, oavsett 
vilken nivå. 

§ 57  

Kongressen ajournerade sig 13.27 för diskussionstorg och fika.  
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Fredag den 30 juni
Ordf.: Therese Dahlén 
 Sergio Manzanares 
Sekr.:  Johan Persson  
 Jonathan Kraft 

 

§ 58  

Kongressen återupptogs 14.49. 

§ 59  

NBV:s ordförande Vidar Aronsson framförde en hälsning till kongressen och redogjorde för sina 
många historiska förtroendeuppdrag inom UNF. Vidar argumenterade för att folkbildning är 
den enda starka grunden för ett demokratiskt samhälle. Det var studieförbunden som byggde 
upp folkbiblioteken och gav tillgång till grundläggande utbildning. Idag har vi tillgång till böcker 
och utbildning, men det räcker inte för att få ett demokratiskt samhälle. Vidar citerade Gunnar 
Hirdman: “Utbildning ger färdighet. Bildning ger värdighet.” Folkbildningen ger oss 
inställningen att det är vi som skapar samhället tillsammans. 

Vidar fortsatte med att säga att folkbildningsprocessen handlar om att förflytta oss från att vara 
konsumenter till att bli delaktiga i samhället, att gå in i ett rum, jämlik med andra, och skapa 
något som ger ett mervärde.  

Det finns idag ett reellt hot mot folkbildningen och studieförbunden, menade Vidar. De 
högerextrema krafternas ökade inflytande både på lokal och nationell nivå leder till attacker på 
det fria föreningslivet och folkbildningen. De vill inte ha ett samhälle där människor går 
samman och tillsammans talar om hur samhället borde se ut. 

Vidar uppmanade ombuden att vara aktiva och ta fighten, att engagera sig i NBV och att få fler 
att göra folkrörelseresan. “Tillsammans ska vi stå upp för demokratin och stärka den.”  

§ 60  

Sergio Manzanares, mötesordförande, informerade om tidsplanen. Förbundsvalberedningen 
planerade en utfrågning av de nominerade till förbundsstyrelsen under kvällen. Frågor till 
kandidaterna kunde skickas till UNF:s Instagram-konto @unfibilder. 

Några meddelanden till förhandlingsansvarig Mikaela Fläderblom dök upp på projektorvyn men 
detta löstes snabbt av presidiet. 



Ungdomens Nykterhetsförbunds kongress i Uppsala 29 juni– 2 juli 2023 
 

21 

 

§ 61  

Sergio Manzanares, mötesordförande, förklarade hur diskussionen skulle gå till. Eftersom det 
fanns en motion med en alternativ arbetsplan skulle kongressen först avgöra vilken arbetsplan 
den ville gå vidare med, för att sedan diskutera eventuella ändringsförslag.  

Jesper Hallbert, Uppsala, ville rikta kritik mot förbundsstyrelsens förslag och menade att den inte 
innehöll konkreta förslag till vad som skulle göras fram till nästa kongress. Jesper menade att en 
plan utan specifika mål kunde vara ett sätt för förbundsstyrelsen att under nästa kongress 
undvika att behöva redovisa om målen uppfyllts.  

Ida Andersson, Örebro, var positivt inställd till förbundsstyrelsens förslag och att inte stänga in 
sig på förhand. Verksamhetsberättelsen innebar att förbundsstyrelsen inte skulle behöva 
redovisa om målen uppfyllts. 

David Söderström, Gävleborg, frågade hur målet på 5000 medlemmar i förbundsstyrelsens 
arbetsplan skulle uppnås på två år. UNF Gävleborgs förslag på arbetsplan innebar ett mål på 
4000 medlemmar vilket David menade var mer realistiskt. David yrkade därför bifall på UNF 
Gävleborgs motion.  

Henrik Yxing, Jönköping, menade att förbundsstyrelsens förslag på arbetsplan var en bra 
strategisk arbetsplan och att de som kandiderade till förbundsstyrelsen alla ville göra UNF bättre 
och att de inte försökte undvika arbete. Henrik påpekade även att UNF Gävleborgs förslag på 
arbetsplan saknade budget. Henrik yrkade därför bifall på förbundsstyrelsens förslag. 

Jane Segerblom, förbundsordförande, svarade på frågan om hur 5000 medlemmar skulle uppnås 
genom att hänvisa till ett gemensamt ansvar för värvningen, men menade att kongressen också 
kunde välja att justera siffran. Arbetsplanen skulle vara ett strategiskt dokument, menade Jane, 
medan de konkreta målen skulle uttryckas i verksamhetsplanerna. 

Hampus Haugland, Väst, redogjorde för sina egna tidigare erfarenheter av strategiskt ledarskap 
på nationell nivå och frågade  David Söderström om David hade haft erfarenheter på den nivån 
tidigare. Hampus undrade också om UNF Gävleborg diskuterat sitt förslag på alternativ 
arbetsplan med förbundsstyrelsen innan de lagt fram den. 

Jesper Hallbert, Uppsala, menade att det var en härskarteknik att använda sin tidigare erfarenhet 
av att sitta i styrelser på förbundsnivå som ett argument för sin sak. 

David Söderström, Gävleborg, svarade Hampus Haugland att David inte hade några större 
erfarenheter av strategiskt ledarskap på förbundsnivå men undrade om det var den retoriken vi 
skulle ha inom UNF i denna fråga. Alla medlemmar borde ha samma rätt att lägga fram en 
alternativ arbetsplan. David menade att talarstolen inte var rätt plats att lyfta frågan om tidigare 
erfarenheter. David sade också att de svar som UNF Gävleborg fått när de lyft frågan om 
arbetsplanen till förbundsstyrelsen hade varit diffusa. 

Filip Nyman, förbundsordförande, tyckte att det var roligt att medlemmarna var engagerade och 
uppmuntrade till att lägga fram alternativa arbetsplaner. Filip menade dock att den alternativa 
arbetsplanen inte mötte UNF:s strategiska behov och att det inte fanns en tillhörande budget. 
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Filip upplyste om att den alternativa arbetsplanen var en reviderad kopia av en äldre arbetsplan 
som varit svår för förbundsstyrelsen att arbeta med.  Därmed föreslog förbundsstyrelsen 
kongressen besluta 

att avslå motionen om “Ny arbetsplan för UNF 2024–2025” i sin helhet. 

Sergio Manzanares, mötesordförande, påminde om vikten av att alla ombud var vänliga mot 
varandra och tolkade varandra snällt. 

§ 62  

Kongressen beslutade, med 32 röster mot 8 

att välja förbundsstyrelsens förslag på arbetsplan till huvudförslag. 

§ 63  

Anders Ödman, ledamot i NSF:s förbundsstyrelse, lämnade en hälsning från NSF. Anders sade 
att scouting liknar UNF:s verksamhet men att den äger rum i skogen. Det fanns 150 miljoner 
scouter runt om hela världen som i grunden hade samma värdegrund. Vidare berättade Anders 
att det senare under året arrangerades en stor jamboree i Korea med 40 000 deltagare. 
 
Anders önskade att UNF och NSF skulle lära känna varandra bättre och framförde nya tankar 
om gemensamma lägeraktiviteter. 
 
NSF och UNF var enade om att driva frågor om ungas inflytande i utredningen om IOGT-NTO-
rörelsens nya former.  
 
Anders berättade att NSF både var hundra procent scouter och hundra procent nykterister. Från 
scoutingen kom verksamhet, från nykterheten kom tankar och värderingar. Tillsammans med 
Equmeniascout hade NSF drivit igenom att all scoutverksamhet i Sverige skulle vara nykter. 
 
NSF hade även fått igenom att alla scoutingarrangemang som arrangeras av 
Världsscoutorganisationen WOSM skulle vara alkoholfria.  
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§ 64  

Britt-Marie “Pippi” Börjesgård, ordförande i Våra Gårdar, hälsade till kongressen och berättade 
om sin egen erfarenhet av att vara ombud under UNF-kongressen i Kalmar 1975. 

Pippi berättade att Våra Gårdar hade 600 medlemsföreningar där majoriteten var knutna till 
IOGT-NTO-rörelsen. Pippi nämnde Rosa Villan i Jönköping som ett exempel på en UNF-
driven verksamhet medlem i Våra Gårdar.  

Sedan 2008 hade Våra Gårdar satsat extra på ungdomsverksamheten i lokalerna. För närvarande 
fanns det 30 ansökningar till Boverket om ungdomsverksamhet, där vissa kom från UNF. Pippi 
uppmanade UNF-medlemmarna att nästla in sig i byggnadsföreningarna för att få de platser och 
lokaler som UNF ville ha. Därefter välkomnade Pippi ombuden till Våra Gårdar. 

§ 65  

Sergio Manzanares informerade församlingen om att David Söderström bara hade hälften av sin 
talartid kvar. 

§ 66  

Lego Wallin, Uppsala, berättade om sitt förslag att nästkommande verksamhetsberättelse skulle 
referera tillbaka till den antagna arbetsplanen. Lego menade att arbetsplanen skulle beskriva det 
UNF ville göra och att verksamhetsberättelsen skulle beskriva det UNF har genomfört. Därmed 
föreslog Lego kongressen besluta 

att lägga till en punkt på slutet där det står:  

“Förbundsstyrelsen ska skriva verksamhetsberättelsen i reflektion till den förra 
arbetsplanen så att den visar vilka av målen i arbetsplanen blev uppnådda i 
samband med en motivation till varför de blev eller inte blev uppnådda.” 

Henrik Yxing, Jönköping, föreslog kongressen besluta 

att under rubriken UNF är en plattform där vi för kampen mot droger byta 
meningen "[...] kamp mot alkohol och droger" till "[...] kamp mot alkohol och 
andra droger". 

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, förklarade att förbundsstyrelsen jämkade sig med 
Henrik Yxings förslag men att de yrkade avslag på övriga förslag.  Simon menade att 
centraliserade bokföringssystem inte borde vara en del av arbetsplanen. Simon svarade Lego 
Wallins förslag med att det skulle kräva onödigt extraarbete att redovisa målen från den tidigare 
arbetsplan som gällde för 2022, beslutad om på den föregående kongressen, eftersom den 
innehöll omfattande och svårredovisade krav.  
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Josef Erlandsson, Uppsala, ansåg det konstigt att en del av arbetsplanen skulle utföras i samklang 
med förenings- och distriktsplanen då det sistnämnda kunde ändras efter kongressen.  Josef såg 
inte heller något problem med att uppmana förbundsstyrelsen att låta verksamhetsberättelsen 
hänvisa tillbaka till arbetsplanen. Vidare föreslog Josef kongressen besluta 

att under rubriken UNF är ett sammanhang för meningsfull och trygg fritid ändra 
meningen:  

”I samspel med vår förening- och distriktsplan vill vi jobba mot ett större 
UNF, där ortsföreningar är den dominanta verksamhetsplattformen.” till 
”Vi vill jobba mot ett större UNF, där ortsföreningar är den dominanta 
verksamhetsplattformen.” 

att lägga till följande medskick under rubriken UNF är en organisation som bildar 
världsförbättrare” i andra stycket efter första meningen:   

“Förbundsstyrelsen ska undersöka möjligheten att skapa ett mer 
centraliserat bokföringssystem likt det som IOGT-NTO har.“ 

§ 67  

Kongressen beslutade med 25 röster mot 12 

att under rubriken UNF är ett sammanhang för meningsfull och trygg fritid ändra 
meningen: 

”I samspel med vår förening- och distriktsplan vill vi jobba mot ett större UNF, 
där ortsföreningar är den dominanta verksamhetsplattformen” till “Vi vill jobba 
mot ett större UNF, där ortsföreningar är den dominanta 
verksamhetsplattformen.” 

Kongressen beslutade med 19 röster mot 18 

att avslå Josef Erlandssons förslag under rubriken UNF är en organisation som bildar 
världsförbättrare. 

Kongressen beslutade med 21 röster mot 13 

att ge förbundsstyrelsen följande medskick: 

“Förbundsstyrelsen ska skriva verksamhetsberättelsen i reflektion till den förra 
arbetsplanen så att den visar vilka av målen i arbetsplanen blev uppnådda i 
samband med en motivation till varför de blev eller inte blev uppnådda.” 

Kongressen beslutade 

att  under rubriken UNF är en plattform där vi för kampen mot droger byta meningen  

"[...] kamp mot alkohol och droger" till  

"[...] kamp mot alkohol och andra droger". 
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att godkänna arbetsplanen i sin helhet med gjorda ändringar. 

§ 68  

Kongressen tog en konstpaus för att byta sekreterare.  
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Fredag den 30 juni
Ordf.: Therese Dahlén 

Sergio Manzanares 
Sekr.:  Emmelina Hjort 

Arvid Ståhl 
 

§ 69  

Kongressen återupptog kongressen klockan 16.08 och talarlistan öppnades. 

§ 70  

Astrid Miller, Örebro, sade att den aktuella motionen mest syftade till att väcka en fråga och 
diskussion i UNF-Sverige. 

§ 71  

Hampus Haugland, Väst, frågade om detta räknades som föredragande eller inte föredragande. 
Presidiet svarade att det inte räknades som föredragande. 

§ 72  

Jane Segerblom, förbundsordförande, klargjorde att förbundsstyrelsen höll med motionären om 
vikten av hållbart engagemang och att det var något de ofta arbetade med i förbundsstyrelsen. 
Som exempel hänvisade Jane till ett policydokument på hemsidan. 

Javad Naseri, Södermanland, tyckte att förslaget var bra för att en medlem som åtog sig 
förtroendeuppdrag måste kunna känna att uppdraget inte bränner ut medlemmen. 

§ 73  

Presidiet kom med ett förslag att ändra röstningssystemet från uppräckning av röstkort till 
acklamation. 

Kongressen beslutade 

att  ändra från röstkort till acklamation. 
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§ 74  

Astrid Miller, Örebro, föreslog kongressen besluta  

att   arbeta för ett ökat verksamhetsfokus i hela landet. 

att   utreda hur vi kan göra medlemskapet mer hållbart i längden. 

att   förbundsstyrelsen får i uppgift att ta fram tydliga och lättlästa medel som
 förenklar arbetet för föreningsstyrelser. 

Kongressen beslutade 

att  arbeta för ett ökat verksamhetsfokus i hela landet. 

att  avslå den andra att-satsen om att “utreda hur vi kan göra medlemskapet mer hållbart i 
 längden.” 

att  förbundsstyrelsen får i uppgift att ta fram tydliga och lättlästa medel som förenklar 
 arbetet för föreningsstyrelser. 

§ 75  

Astrid Miller, Örebro, föreslog kongressen besluta 

att skapa en digital mapp med allt UNF material där UNF:are också kan bidra med 
eget material. 

att om det redan finns en sådan mapp, uppdatera den och förtydliga var den finns. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att att uppdra åt förbundsstyrelsen att skapa eller lyfta fram plattformar för 
delning, spridning och tillgängliggörande av material inom förbundet. 

att anse motionen besvarad. 

Astrid Miller, Örebro, jämkade sig med och yrkade bifall på förbundsstyrelsens att-satser då 
Astrid tyckte att den första att-satsen var bättre formulerad. 

§ 76  

Kongressen beslutade 

att avslå motionens första att-sats, att “skapa en digital mapp med allt UNF material där 
UNF:are också kan bidra med eget material.” 

att uppdra åt förbundsstyrelsen att skapa eller lyfta fram plattformar för delning, spridning 
och tillgängliggörande av material inom förbundet. 
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att anse motionen besvarad. 

§ 77  

DISKUSSION OM MOTION OM GEMENSAMT MEDLEMSREGISTER 

Filip Nyman, förbundsordförande, såg jättegärna att IOGT-NTO bytte till eBas som system för 
medlemsregistrering och ville poängtera att NSF var med i IOGT-NTO-rörelsen också. 

§ 78  

Lego Wallin, Uppsala, frågade om kongressen borde rösta mot förbundsstyrelsens förslag först 
eftersom det handlade om att bifalla motionen i sin helhet.  

Sergio Manzanares, mötesordförande, förklarade att motionen var huvudförslaget och att 
kongressen därför skulle rösta på den först. 

§ 79  

BESLUT OM MOTION OM GEMENSAMT MEDLEMSREGISTER 

David Söderström föreslog kongressen besluta 

att   UNF ska verka för att UNF, Junis, IOGT-NTO ska återgå till gemensamt                               
  medlemsregister för hela IOGT-NTO-rörelsen. 

att   förbundsstyrelsen ska på nästa kongress rapportera om hur det har gått. 

Kongressen beslutade 

att UNF ska verka för att UNF, Junis, IOGT-NTO ska återgå till gemensamt 
medlemsregister för hela IOGT-NTO-rörelsen. 

att förbundsstyrelsen ska på nästa kongress rapportera om hur det har gått. 

§ 80  

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att  förbundet ska stötta föreningarna i större utsträckning i form utav stöd, 
tankar på aktiviteter och annat som anses lämpligt. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att anse motionen besvarad. 

Kongressen beslutade 

att anse motionen besvarad. 
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§ 81  

Javad Naseri, Södermanland, tyckte att förslaget var jätteviktigt eftersom kunskap är vägen till 
framtiden, särskilt för ungdomar som är nästa generation. Javad menade också att det är viktigt 
att få kunskapen vi behöver oavsett om det handlar om drogpolitik eller annat. 

§ 82  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  anta bildningssystemet. 

Kongressen beslutade 

att anta bildningssystemet. 

§ 83  

Mötesordförande Sergio Manzanares föreslog att kongressen skulle skratta för att få junisarna 
att förstå att UNF:s kongress också var kul. Kongressen skrattade gott. 

§ 84  

Mötesordförande Sergio Manzanares föreslog att kongressen skulle dansa Droger gör dig passiv. 
Votering begärdes men verkställdes inte. Sergio beslutade 

att dansa Droger gör dig passiv. 

§ 85  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att  under 2023–2024 utreda en ny gemensam organisationsform i enlighet med 
direktiven i förslaget samt ge förbundsstyrelsen i uppdrag att besluta om och 
kalla till extra kongress under 2024 för att fatta beslut om ny 
organisationsform. 

Ida Andersson, Örebro, såg positivt på förslaget och påpekade att eftersom en utredning inte 
måste innebära ett beslut kunde inte själva utredningen leda till något negativt. Förslaget 
innebar något nytt, vilket kunde vara läskigt, men man borde inte vara rädd för nya saker. Ida 
uppmanade församlingen att uttrycka sina åsikter under utredningens gång eftersom UNF 
kunde både vinna och förlora på resultatet. 
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David Söderström, Gävleborg, sade att förändring var bra och viktigt för att saker skulle bli 
bättre men förstod inte varför det var så bråttom och varför det krävdes en extra kongress för att 
behandla frågan. David frågade även om man skulle “gå live” med en sådan omorganisering 
redan 2024, eller om det skulle beslutas på den ordinarie kongressen 2025. 

David föreslog kongressen besluta 

att avslå förbundsstyrelsens förslag om utredning gällande ny gemensam 
organisationsform i sin helhet.  

Max Wallin, Uppsala, yrkade starkt bifall på utredningen. Eftersom både IOGT-NTO och Junis 
skulle delta i omorganisationen skulle det vara som om UNF lämnade samarbetet med övriga 
nykterhetsrörelsen om vi inte deltog i utredningen. Max påpekade även att det inte skadade att 
utföra utredningen och uppmuntrade fler ombud från fler distrikt att föreslå medskick. Max 
tyckte det var tråkigt att endast ombuden från UNF Uppsala hade gjort detta.  

Javad Naseri, Södermanland, tyckte att kongressen skulle bifalla förslaget, eftersom det är 
positivt att bli utmanad som organisation och inte vara rädd för förändring. Visst fanns det 
oroligheter, men utredningen skulle tydligt visa nackdelarna och fördelarna.  

Lego Wallin, Uppsala, berättade att IOGT-NTO hade bifallit förslaget utan några medskick 
vilket innebar stort utrymme för medskick från UNF. Lego uppmanade församlingen att föreslå 
medskick för att förhindra det som de oroade sig för. Till exempel kunde ett medskick bidra till 
att bevara UNF:s organisationsform. 

Jane Segerblom, förbundsordförande, svarade på Davids fråga genom att berätta att det på 
kongressen 2024 inte skulle beslutas om den nya organisationsformen eftersom det tar två 
kongresser att göra sådana ändringar. 

Maddox Valerio Olsson, Väst, sade att det var viktigt att organisationen inte stannade kvar i 
tiden för länge utan hela tiden förbättrades. Förändringen skulle kunna medföra både positiva 
och negativa saker vilka utredningen skulle klargöra. 

§ 86  

Hampus Haugland, Väst, presenterade sin ordningsfråga som involverade att beslutet om 
gemensam organisation både skulle gå omedelbart till beslut i VoteIT, och att utfallet skulle 
noteras i protokollet. 

Sergio Manzanares, mötesordförande, bestämde att omröstningen i VoteIT skulle ske om någon 
begärde votering och att antalet röster då skulle registreras. Därefter välkomnade Sergio 
funktionärerna att dela ut glass som IOGT-NTO hade levererat precis innan frågan om en 
gemensam nykterhetsrörelse skulle behandlas.  Även presidiet fick glass. Annars hade det varit 
orättvist. 
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§ 87  

Josef Erlandsson, Uppsala, såg att det fanns ekonomiska fördelar men lyfte också att det kunde 
finnas potentiella risker och negativa konsekvenser i ett beslut att slå ihop förbunden. Josef 
uppmanade ombuden att tänka långsiktigt och påpekade att det kunde vara svårt för unga att 
bevara makten i en sammanslagen organisation eftersom de är färre. 

§ 88  

Presidiet insåg att glassätande och het debatt var en ohållbar kombination. Kongressen 
ajournerades för glass mellan 17.05 och 17.10. 

§ 89  

Ida Andersson, Örebro, tyckte att utredningen var av största vikt. Att avslå den skulle vara ett 
steg ifrån rörelsen. Även Ida var orolig för vad omorganiseringen skulle innebära men påpekade 
att det var just det skulle utredningen skulle visa. Efteråt kanske all oro skulle visa sig ha varit 
onödig. Kongressen uppmanades att se möjligheterna. 

Ramona Wallström, Norrbotten, lyfte att de i Norrbotten ansåg att utredningen skulle 
genomföras och att kongressen därefter kunde besluta om en eventuell omorganisering. 

Lynn Rensbo, Gävleborg, var rädd för att UNF skulle drunkna i de två andra organisationerna, 
Lynn lade sedan till NSF och noterade de scouter som satt med i rummet. Lynn frågade även 
varför en projektgrupp med projektledare och arvode hade tillsatts redan innan kongressen hade 
godkänt förslaget. 

Lego Wallin, Uppsala, lyfte att om de använde samma system för att arbeta med mandat som 
innan skulle UNF:s mandat drunkna i de många ombuden från andra åldersgrupper, och därför 
hade Lego föreslagit ett medskick om att de äldre medlemmarnas mandat inte ska kunna dränka 
ut ungdomarnas mandat. 

Jane Segerblom, förbundsordförande, svarade Lynn att projektgruppen hade valts för att skapa 
neutralitet så att alla fyra organisationer kunde känna sig hörda i projektunderlaget som 
förbundsstyrelsen lagt fram. 

Josef Erlandsson, Uppsala, påpekade att om rörelsen utförde en stor utredning skulle det kunna 
leda till en sunk cost fallacy, alltså att folk är mer benägna att rösta för ett förslag som de lagt 
mycket tid och pengar på att utreda. Om någon var helt emot en sammanslagning uppmanades 
hen att rösta nej direkt på utredningen.  
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Javad Naseri, Södermanland, hade varit med på dialogträffar med medlemmar, där frågan hade 
diskuterats. Majoriteten tyckte att förändringen var positiv. Javad påpekade att det fanns 
ekonomiska fördelar med att vara en organisation i stället för fyra och sade att så länge de andra 
garanterade att UNF hade tillräckligt utrymme skulle det bli bra. Oro kunde hanteras när det var 
dags.  

Sara Syrafi, Örebro, påpekade att det UNF sade ja till nu var själva utredningen, men att det 
kunde komma olika typer av förslag på omorganisering. En sammanslagning av samtliga 
organisationerna behövde alltså inte bli det enda alternativet. Med en utredning skulle de säkert 
veta vad de sade ja eller nej till. 

Lucas Nilsson, förbundsordförande för IOGT-NTO, bemötte oron för att UNF skulle sväljas av 
IOGT-NTO genom att säga att det var ungdomarna som skulle uppfylla den gemensamma 
visionen. Lucas lovade att personligen se till att ungdomarna fick en primär plats inom den nya 
organisationen. 

Ida Andersson, Örebro, belyste att en viktig del i demokratin var att vara väl upplyst inför sitt 
beslut, och att om beslutet fattades nu skulle det inte vara ett informerat beslut. Ida var också 
rädd för att denna förändring skulle påverka UNF:are negativt och tyckte därför att utredningen 
var viktig. 

Oliver Andersson, Gävleborg, tyckte att tanken på att bli borttryckt av äldre var obehaglig och 
trodde att den risken fanns även om IOGT-NTO och Junis sade något annat. Oliver förutsåg att 
de äldre IOGT-NTO-medlemmarna i ett svårt läge ändå skulle säga att de visste bättre än 
ungdomarna, men sade att utredningen hur som helst var en bra idé, för att se om resultatet var 
något att ha. 

Filip Nyman, förbundsordförande, hejade på kongressen och ville bemöta de olika farhågorna 
och klargöra att idén att UNF skulle kunna sväljas av andra organisationer var något som 
förbundsstyrelsen tagit upp när de diskuterat förslaget. Filip försäkrade kongressen om att UNF 
inte skulle bli svalda av några andra och att ungdomar skulle göra ung verksamhet för 
ungdomar, vilket var förbundsstyrelsens medskick i projektet. Vidare var Filip tydlig med att det 
oroande scenariot är en röd linje för förbundsstyrelsen.   

§ 90  

Sara Syrafi, Örebro, föreslog att sätta Shrek i rabatten. 

Kongressen beslutade 

att sätta streck i debatten. 
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§ 91  

Josef Erlandsson, Uppsala, kommenterade att kunskap gav en bättre inblick i omröstningen, men 
att IOGT-NTO skulle ha en förbundsstyrelse som lade upp det på ett visst sätt. Till sist 
poängterade Josef att det var ett stort beslut och kanske det sista stora beslutet UNF skulle ta. 

Sofia Nefzi, Gävleborg, sade att UNF var den mest kritiska åldersgruppen som behövde en egen 
förening för att kunna styra sin egen organisation. 

Aina Palm, Västerbotten, noterade sina ord som sist och därmed störst, bäst och vackrast. Aina 
sade att det fanns många saker att oroa sig för, men betonade det positiva i ett sådant här beslut, 
att det fanns potential för ökade medlemssiffror och att nya distrikt kunde göra verksamhet. 

Kongressen beslutade med 31 röster mot 7 

att under 2023–2024 utreda en ny gemensamorganisationsform i enlighet med direktiven i 
förslaget samt ge förbundsstyrelsen i uppdrag att besluta om och kalla till extra kongress 
under 2024 för att fatta beslut om ny organisationsform. 

§ 92  

Kongressen beslutade 

att ajournera kongressen till 18.15. 

  



Ungdomens Nykterhetsförbunds kongress i Uppsala 29 juni– 2 juli 2023 
 

34 

 

Fredag den 30 juni
Ordf.: Sergio Manzanares 
 Johan Persson 
Sekr.:  Wilhelm Wirén 
 Jonathan Kraft 
 

§ 93  

Kongressen återupptogs 18.21. 

§ 94  

Sergio Manzanares, mötesordförande, konstaterade att det hade dykt upp en ännu skäggigare 
person i presidiet. Detta eftersom det hade skett ett visst tillfälligt bortfall av mötesordförande, 
och en till behövde nu väljas. Sergio föreslog kongressen besluta 

att  välja Johan Persson som mötesordförande. 

Kongressen beslutade 

att välja Johan Persson som mötesordförande.  

§ 95  

Johan Persson, nyvald mötesordförande, tackade för förtroendet och informerade 
ombudsförsamlingen om att Josef Erlandsson bara hade hälften av sin talartid kvar.  

§ 96  

Lynn Rensbo och Emilia “Madicken” eller bara “Dicken” Ingeroth från UNF Gävleborg hälsade 
kongressen att det anordnades ett läger den 3-6 augusti på kursgården Laviken med en 
deltagaravgift på ynka 150 kronor. Deras förhoppning var att fler skulle åka så att fler kunde 
samåka och be distrikten om reseersättning. De hade satt upp affischer och delat ut lappar med 
mer information, bland annat i kongressalen. På lägret skulle bland annat en pokerkväll och en 
kurs i normkritik genomföras. 
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§ 97  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att bifalla förslaget om medskick till utredningen om framtidens 
nykterhetsrörelse. 

Lego Wallin, Uppsala, förklarade sitt medskick som innebar att varje gång ett beslut skulle tas 
som berörde ungdomar i den framtida rörelsen, skulle det finnas tillräckligt många mandat för 
unga att inte skulle försvinna i mängden. Lego föreslog kongressen besluta 

att Under medskick till en fortsatt utredning lägga till “Framtida 
nykterhetsrörelsen ska i  frågor som rör ungdomar och frågor där 
ungdomar är medlemmar som deltar i   processen som det röstas 
om, ha mandat som är fyllda av ungdomar valda av ungdomar. Dessa 
mandat ska även vara i tillräckligt stor mängd för att de större 
medlemsbaserna  inte ska kunna "dränka" ut ungas mandat.” 

Loke Wallin, Uppsala, belyste att det kunde vara klokt att läsa förbundsstyrelsens förslag på 
medskick, då det redan fanns förslag i förbundsstyrelsens förslag på medskick som liknade 
förslag från ombuden. 

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, föredrog förbundsstyrelsens förslag till medskick. 
Avslutningsvis påpekade Simon att många övriga förslag var intressanta men att de innehöll 
sådant som redan fanns i förbundsstyrelsens förslag.  

Jesper Hallbert, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att  lägga till medskicket, “befintlig verksamhet på föreningsnivå ska bevaras.” 

Max Wallin, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att  lägga till medskicket, “den nya organisationsformen ska innehålla en fortsatt 
starkt   inflytande från medlemmar i UNF ålder särskilt i frågor 
som berör de medlemmarna.” 

Ida Andersson, Örebro, föreslog kongressen besluta  

att  lägga till medskicket, “hela IOGT-NTO-rörelsen ska återgå till gemensamt 
medlemsregister.” 

§ 98  

Loke Wallin, Uppsala, hade en ordningsfråga om ifall man borde ställa liknande förslag mot 
varandra. Johan Persson meddelade att förslagen inte skulle ställas mot varandra. 
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§ 99  

Kongressen beslutade  

att under medskick till en fortsatt utredning lägga till:  

“Framtida nykterhetsrörelsen ska i frågor som rör ungdomar och frågor där 
ungdomar är medlemmar som deltar i processen som det röstas om, ha mandat 
som är fyllda av ungdomar valda av ungdomar. Dessa mandat ska även vara i 
tillräckligt stor mängd för att de större medlemsbaserna inte ska kunna "dränka" 
ut ungas mandat.” 

att lägga till medskicket, “befintlig verksamhet på föreningsnivå ska bevaras.” 

att lägga till medskicket, “den nya organisationsformen ska innehålla ett fortsatt starkt 
inflytande från medlemmar i UNF-ålder särskilt i frågor som berör de medlemmarna.” 

att under Medskick till en fortsatt utredning lägga till “att hela IOGT-NTO-rörelsen ska  
återgå till gemensamt medlemsregister.” 

att utredningen bör kunna förlängas vid extrakongressen. 

att resurserna som UNF har ska gå till ungdomsverksamhet. 

att anta förbundsstyrelsens förslag till medskick med gjorda tillägg. 

§ 100  

Lynn Rensbo, Gävleborg, ställde en ordningsfråga om att ordföranden skulle ställa frågan om 
ombuden biföll eller ej i stilen “säg ja nu”. Johan Persson berättade att det skulle ske i den stilen 
framöver. 

§ 101  

DISKUSSION OM BUDGET 2024–2025 

David Söderström, Gävleborg, frågade förbundsstyrelsen om varför motionssvaren innehöll 
formuleringar om att UNF skulle prioritera stöd till landet samtidigt som det i budgeten 
föreslogs en sänkning av stödet till landet. David undrade hur förbundsstyrelsen förklarade detta. 

Simon Elfström Schönbeck, förbundsstyrelsen, tackade för frågan och berättade att 
förbundsstyrelsen tyvärr varit tvungen att göra nedskärningar och att stöd till landet var en av de 
absolut största posterna som det gick att ta pengar från. Stöd till landet fanns också genom andra 
budgetposter, till exempel i form av personalkostnader. Andra sorters budgetposter, som 
exempelvis drogpolitik, låg på mycket mindre summor och kunde därför inte inskränkas. 
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§ 102  

BESLUT OM FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG OM BUDGET 2024–2025 

Kongressen beslutade 

att fastställa huvudbudgeten för 2024 och 2025. 

§ 103  

Under tidigare sessioner föredrogs två olika förslag om medlemsavgift, ett från 
förbundsstyrelsen och ett från UNF Gävleborg. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att avslå motionen i sin helhet. 

Ella Öjebo Löf, Örebro, yrkade bifall på förbundsstyrelsens förslag med anledning av att det var 
Ellas åsikt att medlemsavgiften borde kunna beslutas av föreningarna och distrikten självständigt 
i stället för att förbundet skulle besluta om en central medlemsavgift. 

Javad Naseri, Södermanland, ville inte belasta förbundet med uppgiften att samla in 
medlemsavgifter och undrade om det verkligen behövde hanteras på förbundsnivå. 

Astrid Chan, Kronoberg, yrkade bifall på förbundsstyrelsens förslag eftersom vissa kanske inte 
hade möjlighet att betala medlemsavgiften. Vidare menade Astrid att distrikt och föreningar var 
självständiga nog för att besluta om medlemsavgiften själva. 

Jane Segerblom, förbundsstyrelsen, ville bara tillägga och upplysa om att förbundet redan via 
eBas hanterade medlemsavgiften för de distrikt och föreningar som ville.  

§ 104  

Kongressen beslutade 

att fastställa UNF:s medlemsavgift för 2024 och 2025 till 0 kronor/år. 

att avslå motionen om medlemsavgift i sin helhet. 
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§ 105  

Josef Erlandsson, Uppsala, frågade varför punkten om det drogpolitiska programmet inte togs 
upp nu trots att det enligt föredragningslistan låg före besluten om medlemsavgift. Presidiet 
svarade att det drogpolitiska programmet skulle tas upp i plena först imorgon, lördag, efter att 
diskussionstorg hade genomförts i frågan. 

§ 106  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  

att avslå motionen i sin helhet. 

Kongressen beslutade 

att avslå motionen i sin helhet. 

§ 107  

Kongressen beslutade 

att förbundsstyrelsens ledamöter ersätts för resekostnader enligt resepolicyn. 

att förbundsstyrelsens ledamöter ersätts för mat och boende i samband med 
förbundsstyrelsemöten eller förbundsuppdrag i enlighet med 
arbetsgivarorganisationens och arbetstagarorganisationens gemensamma avtal, om 
dessa inte redan är bekostade av UNF. 

att kostnader som uppkommer vid uppdrag som görs för UNF-förbundet ersätts enligt 
antagna policyer. 

att i övrigt ej utbetala några arvoden för förtroendevalda vid UNF:s kongress. 

§ 108  

Ellen Hjort, valberedningen, berättade att det första förslaget om 40% av ett inkomstbasbelopp 
låg kvar i VoteIT, men yrkade avslag på det och i stället bifall på valberedningens nya förslag om 
att en heltidsarvodering skulle räknas som 42% av ett inkomstbasbelopp. 

Filip Nyman, förbundsstyrelsen, höll med om att 42% var rätt nivå. Som arvoderad 
förbundsstyrelseledamot tillbringades fler timmar i arbete än en heltidsanställning. Filip 
berättade att förbundsstyrelsen yrkade bifall på förslaget trots att det var en sänkning, i och med 
att inkomstbasbeloppet nyligen justerats kraftigt.  
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Förbundsvalberedningen föreslog kongressen besluta 

att fastställa ett heltidsarvode till 42% av ett inkomstbasbelopp per månad. 

att ge förbundsstyrelsen en (1) heltidsarvodering att fritt disponera inom sig. 

§ 109  

Kongressen beslutade 

att fastställa ett heltidsarvode till 42% av ett inkomstbasbelopp per månad. 

att ge förbundsstyrelsen en (1) heltidsarvodering att fritt disponera inom sig. 

§ 110  

Föredragningen av denna motion skedde under en tidigare session. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  

att anse motionen besvarad. 

Kongressen beslutade 

att anse motionen besvarad. 

§ 111  

Ellen Hjort, valberedningen, välkomnade alla till utfrågningen av de som var föreslagna till 
förbundsstyrelsen som skulle ske om några minuter. 

§ 112  

Sergio Manzanares, mötesordförande, informerade kongressen om att UNF Gävleborg skulle 
anordna en lek senare, nämligen UNF-tåget. UNF Gävleborg protesterade högljutt och bad i 
stället Sergio genomföra leken, leken genomfördes lyckligtvis ej. 

Klockan 19.04 ajournerade Sergio kongressen till klockan 09.00 nästa dag, lördag.  
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Lördagen den 1 juli  

Ordf.: Isabelle Benfalk 
 Lovisa Edström 

Sekr.:  Johan Persson 
Jonathan Kraft 
 

§ 113  

Kongressen återupptogs 09.03 och Isabelle Benfalk, mötesordförande, presenterade sig.  

§ 114  

Johanna Davén, generalsekreterare för IOGT-NTO-rörelsen ideell förening, INRIF, hälsade 
kongressen från IOGT-NTO-rörelsens internationella arbete och berättade hur rörelsens 
internationella engagemang bland annat började med gruppen UNF:are som åkte till Sri Lanka 
1965.  

Johanna citerade filmen Gladiator, “What we do in life, echoes in eternity”.  

Johanna tackade UNF för vår solidaritet: idag, för femtio år sedan och i framtiden. UNF var med 
och såg till att barn i Kisumu fick en trygg miljö, även när hemmet var en bar. IOGT-NTO-
rörelsen arbetade tillsammans med Blue Cross Kenya för att ge barn trygga fritidsaktiviteter i 
Kisumu.  

Johanna berättade att ombuden fått årsboken för rörelsens internationella arbete som berättade 
vad vi gjort i världen och visade en film som sammanfattade arbetet.  

§ 115  

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, delade ut priset Guldcirkeln som tilldelades en 
medlem eller grupp av medlemmar i IOGT-NTO-rörelsen som i sann folkrörelseanda utförde 
eller hade utfört en god insats för främjande och utveckling av studieverksamheten inom UNF.   
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Simon läste motiveringen till priset: “Till en person som med stort driv och självständighet 
bedrivit bildning för UNF och unga. Under pandemin och prövande omständigheter har 
bidragit till att göra världen till en bättre plats. För att arrangera kamratstödkursen i flera år 
tilldelas Birk Wikén guldcirkeln på kongressen 2023.” Simon rekommenderade också ombuden 
att söka Kamratstödskursen. 

§ 116  

Mötesordförande Lovisa Edström visade den aktuella talartidsstatistiken och uppmärksammade 
de ombud som använt mer än halva sin talartid. 

Lovisa berättade också att information om resan till kongressfesten skulle komma under 
eftermiddagen och upplyste om att det inte fanns mycket tid att fixa sig innan avfärd, så det fick 
lösas under lunch eller fikapauser. 

Mötesordförande Isabelle Benfalk och Lovisa Edström berättade att nomineringsstoppet för 
personval är klockan 12 och informerade om hur ombuden kunde nominera. 

§ 117  

Filip Nyman, förbundsordförande, föredrog förbundsstyrelsens förslag på ändringar i det 
drogpolitiska programmet. Filip berättade att det drogpolitiska programmet skulle vara det 
vapen som UNF skulle använda för att förändra världen. En av de saker som nämndes i 
ändringsförslaget var att UNF skulle erbjuda nyktra mötesplatser för utsatta minoritetsgrupper i 
samhället.  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att stryka området Förebygg. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholreklam i samhället. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholindustrin. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholnormen. 

att anta det reviderade förslaget för området Turism & kultur. 

att anta det reviderade förslaget för området Reformera narkotikapolitiken. 

att anta det reviderade förslaget för området Serveringstillstånd. 

att anta det drogpolitiska programmet i sin helhet. 



Ungdomens Nykterhetsförbunds kongress i Uppsala 29 juni– 2 juli 2023 
 

42 

 

§ 118  

David Söderström, Gävleborg, föredrog UNF Gävleborgs motion om att ändra UNF:s 
tobakspolicy. David ansåg att skrivelserna som förbjöd all tobaksanvändning var 
kontraproduktiva och påpekade att de var hårdare än Junis tobakspolicy. UNF behövde sina 
medlemmar och därför tyckte David att det vore naturligt att återgå till den gamla skrivelsen. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att ändra texten ”det ska råda nolltolerans mot tobak på all verksamhet inom 
UNF” till gamla skrivningen ”Tobaksbrukande ska aldrig vara en social 
aktivitet och görs därför aldrig i grupp” i tobakspolicyn. 

§ 119  

Sebastian Udenius, förbundssekreterare, berättade att förbundsstyrelsen ville förändra 
inledningen för att tydliggöra dokumentets funktion och legitimitet. 

Amanda Rehnström Dafors, förbundsstyrelsen, förklarade vilka principer som förbundsstyrelsen 
ville stryka. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att justera inledningen för styrdokumentet UNF:s principer till  

”UNF regleras av flera dokument. Kongressens beslut hanteras vanligtvis 
genom att olika dokument revideras eller genom att besluten endast 
gäller för en mandatperiod och därmed hanteras direkt av 
förbundsstyrelsen. 

Men ibland tar kongressen beslut som är bestående och som inte hanteras 
i ordinarie dokument. För att dessa beslut inte ska hamna i glömska så 
föreslår förbundsstyrelsen till kommande kongress om eventuella nya 
principer baserat på föregående kongressbeslut – men även om att 
eventuellt ta bort eller revidera tidigare principer. Principdokumentet är 
ett historiskt dokument och reglerar inte direkt UNF – men när beslut tas 
bort eller revideras anses även tidigare kongressbeslut upphävda eller 
reviderade.” 

att anta denna princip från kongressen 2021: § 25 UNF:s klimatengagemang sker 
genom att föreningar, distrikt och förbund kan driva en intersektionell 
drogpolitik som lyfter klimatfrågor med utgångspunkt i de klimatpolitiska 
ramarna. 

att att anta denna princip från kongressen 2021: § 78 Ekologiska alternativ samt 
närproducerat ska i första hand väljas till förbundsarrangemang. 
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att förkasta denna princip från kongressen 2019: § 178 UNF utgår från dessa 
[klimatpolitiska ramar] i organisationens klimatengagemang. 

att förkasta denna princip från kongressen 2019: § 296 Det skall vara 
valberedningens ansvar att bereda förslag på arvodering. 

§ 120  

David Söderström, Gävleborg, ansåg UNF Gävleborgs motion föredragen. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att UNF oberoende på nivå ska varken subventionera eller bekosta energidrycker 
till medlemmar under, innan eller efter aktiviteter. 

att en sådan subventionering eller bekostningsförbud inte ska inkludera kaffe. 

§ 121  

Linus Henriksson, förhandlingsansvarig, berättade för församlingen att de inte hade skrivit ut 
hela det drogpolitiska programmet på 30 sidor eftersom de inte ville tapetsera hela torget. Linus 
uppmanade församlingen att ta med egna handlingar till torget, antingen digitalt eller fysiskt. 

Kongressen ajournerades klockan 09:31 till klockan 10:45.  

§ 122  

Kongressen återupptogs klockan 10.52. Mötesordförande Isabelle Benfalk informerade om en 
borttappad nyckelknippa och uppmanade den som hittade den att lämna in den till 
förhandlingsansvariga.  

§ 123  

Förslaget ansågs föredraget.  

Internrevisorerna föreslog kongressen besluta 

att anta Uppdragsbeskrivning för UNF:s internrevisorer för kongressperioden 
2023–2025. 
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§ 124  

Simon Elfström Schönbeck, förbundsstyrelsen, föredrog förslaget om stadgerevideringar, vilka 
framför allt berörde avstängning av medlemmar under utredningar kring uteslutning samt 
förbundsstyrelsens rätt att hålla handlingar hemliga i de fall då det rådde sekretess. Det fanns 
också vissa mindre ändringar i förslaget framför allt rörande föreningars uppdrag att rapportera 
förändringar i sina stadgar till förbundsstyrelsen. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att anta de reviderade stadgarna. 

att att delegera rätten att genomföra redaktionella justeringar i stadgarna till 
förbundsstyrelsen. 

§ 125  

Då ingen från riksstyrelsen fanns närvarande valde presidiet att anse förslaget föredraget. 

Riksstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att att anta de reviderade stadgarna. 

§ 126  

Förslaget ansågs föredraget.  

Riksstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att anta de reviderade stadgarna. 

§ 127  

Jesper Hallbert, Uppsala, föredrog motionen och besvarade förbundsstyrelsens motionssvar. 
Upplösning och sammanslagning borde inte komma som dekret från förbundsstyrelsen och det 
borde inte komma som order från kongressen till enskilda distrikt, menade Jesper. 

Jesper föreslog i stället andra tillvägagångssätt om förbundsstyrelsen skulle se problem med 
distrikts gränser eller om omorganisering skulle behövas av andra anledningar. Problem och 
åtgärd skulle presenteras för distriktet på distriktsårsmötet, vilket sedan skulle besluta om 
huruvida åtgärden godtogs. Efter detta borde åtgärden tas upp och beslutas om på kongress och 
först efter det skulle åtgärden implementeras. Detta redogjorde för punkt a i motionen som snart 
skulle föreslås, förtydligade Jesper. Jesper fortsatte sedan med att föreslå att om distriktsårsmöte 



Ungdomens Nykterhetsförbunds kongress i Uppsala 29 juni– 2 juli 2023 
 

45 

 

inte hållits i ett distrikt på tre år kunde förbundsstyrelsen ta beslut om omorganisering, eftersom 
distriktet då kunde anses inaktivt.  

Jesper framhöll att det säkert kunde finnas bättre mått på, samt definitioner av, inaktiva, svaga 
respektive döda distrikt och uppmanade i så fall till ändringsförslag. 

Jesper menade att den föredragna motionen skulle innebära att enskilda distrikts röster inte 
kunde dränkas och drog paralleller till den tidigare nämnda rädslan för att dränkas i frågan om 
omorganisering av IOGT-NTO-rörelsens förbund. Även om detta enligt förbundsstyrelsen inte 
hänt så innebar motionen enligt Jesper att det inte riskerade att inträffa i framtiden heller. Om 
ett distrikt hade medlemmar och höll distriktsårsmöte skulle dess medlemmar få första ordet, i 
ärenden där deras enskilda distrikts existens var frågan, betonade Jesper.  

Jesper Hallbert, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att som andra stycke i § 3:13 i stadgarna lägga till följande:   

”För att kongressen ska få besluta om att distrikt ska gå samman eller 
upplösas måste ett av följande kriterier gälla för berörda distrikt: a) Det 
finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenteras. b) Inget distriktsårsmöte har hållits de senaste tre 
åren. c) Inga föreningar och/eller medlemmar finns i distriktet.” 

att ändra formuleringen i punkt a) till:  

"Det finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenteras." till: "Det finns ett beslut om sammanslagning 
eller upplösning från senaste distriktsårsmötet innan kongressen där 
förslag om sammanslagning eller upplösning presenterats och godtagits." 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att avslå motionen i sin helhet. 

§ 128  

Sara Syrafi, Örebro, önskade att presidiet skulle lägga punkterna som diskuterades som pågående 
i VoteIT. Presidiet lovade att detta skulle åtgärdas. 
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§ 129  

Theo Nilsson, Halland, meddelade att UNF Halland jämkat sig med förbundsstyrelsens andra 
förslag i frågan, nämligen  

att  ändra § 6:3 i stadgarna till:  

“Dessa stadgar kan ändras genom samstämmiga beslut på två kongresser 
eller genom beslut med två tredjedels majoritet på en ordinarie kongress. 
En stadgeändring gäller från det att kongressen avslutas eller från den 
tidpunkt efter kongressens avslutning som kongressen beslutar. En 
stadgeändring som rör förhållande till annat förbund inom IOGT-NTO- 
rörelsen kan endast göras genom samstämmiga kongressbeslut av alla 
förbund som stadgeändringen berör.” 

UNF Hallands distriktsstyrelse föreslog kongressen besluta 

att ändra stadga § 6:3 till att göra det omöjligt för en stadgeändring att träda i kraft 
innan kongressen avslutats. 

att att om första att-satsen bifalles, att stadgeändringen börjar gälla direkt efter 
bifallet. 

§ 130  

Jesper Hallbert, Uppsala, jämkade sig med Lego Wallins förslag 

att  under § 2:5 i stadgarna lägga till följande paragraf:  

“Beslut som tas måste vara i enlighet med stadgarna antagna inför 
avslutandet av förra ordinarie kongress. Stadgevidriga beslut antingen 
förändras med ändringsförslag tills beslutet slutar vara stadgevidrigt eller 
förkastas omedelbart.” 

Jesper Hallbert, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att under § 2:5 i stadgarna lägga till följande paragraf:  

“Beslut som tas måste vara i enlighet med stadgarna antagna inför 
avslutandet av förra ordinarie kongress. Stadgevidriga beslut förkastas 
omedelbart. Reviderade stadgar kan endast antas som sista ärende på en 
ordinarie kongress. Kongressen kan inte anse stadgarna som helhet eller 
enskilda paragrafer eller enskilda stycken däri omedelbart justerade. Om 
reviderade stadgar har antagits men kongressen inte avslutats, och ett 
beslut rivs upp måste även beslutet om att anta reviderade stadgar rivas 
upp. 
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att § 2:6 i stadgarna lägga till: å) Anta eventuellt reviderade stadgar om ändringar 
har gjorts. 

§ 131  

David Söderström, Gävleborg, föreslog kongressen att återinföra ett stycke i stadgarna som 
reglerade när distriktsårsmöte (DÅM) skulle hållas. Stadgarnas nuvarande lydelse kunde tolkas 
som att DÅM enbart behövde hållas vartannat år, menade David. 

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att återinföra stycket i §3:2: "Distriktsårsmöte hålls varje år på den tid och plats 
som distriktsstyrelsen bestämmer."  

§ 132  

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, tydliggjorde att förbundsstyrelsen inte lyft de 
ändringsförslag som skickats med från kongressen 2021. Om ombuden ville besluta om dessa 
behövde alltså något ombud lyfta denna att-sats.  

De att-satser som inte nådde två tredjedelars majoritet under kongressen 2021 lydde 

att § 115 ändra § 4:2 fjärde stycket i stadgar till: ”Varje medlem i föreningen kan 
skicka motioner till årsmötet. Styrelsen ska ha fått motionerna senast en vecka 
före årsmötet. Styrelsen ska yttra sig över varje motion.” 

att § 210 ändra §2:6 till val av ordförande, sekreterare, kassör, bildningsledare och 
övriga ledamöter i förbundsstyrelsen 

att § 217 Ändra paragraf 1:6 i UNF:s stadgar till  

”§ 1:6 Medlemsavgift och bekräftelse av medlemskapet  

Kongressen kan besluta om medlemsavgift för medlemmarna i förbundet, 
distriktsårsmötet för medlemmarna i distriktet och föreningsårsmötet för 
medlemmarna i föreningen. Föreningsstyrelsen kan besluta att en 
medlem ska vara befriad från att betala sina avgifter. Varje medlem ska 
bekräfta sitt medlemskap varje år. Om en medlem är skyldig att betala 
medlemsavgift bekräftas medlemskapet genom att medlemmen betalar 
avgiften. I annat fall bekräftas medlemskapet på det sätt som 
förbundsstyrelsen beslutar.” 
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§ 133  

Hampus Haugland, förbundsvalberedningen, förklarade att förslaget till instruktion fastslog vad 
en förbundsvalberedning skulle göra. Den nya valberedningsinstruktionen tydliggjorde att den 
endast gällde förbundsvalberedningen, inte distrikts- eller föreningsvalberedningar. Den innebar 
även att förbundsvalberedningen fick ett tydligt mandat att lägga fram förslaget på arvodering av 
förbundsstyrelsen.  

Hampus informerade om att det fanns vissa skillnader mellan den version som fanns i 
handlingarna och den version förbundsvalberedningen föreslog kongressen att anta. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att anta valberedningsinstruktionen enligt den reviderade versionen. 

§ 134  

Mötesordförande Isabelle Benfalk påminde om motionsstopp klockan 12 och berättade om 
torgen och påföljande lunch.  

Kongressen ajournerades klockan 11.14 till klockan 12.45.  
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Lördagen den 1 juli
Ordf.: Isabelle Benfalk 

Lovisa Edström 
Sekr.:  Wilhelm Wirén 

Arvid Ståhl 
 

§ 135  

Kongressen återupptogs 13.01. efter praktisk information i form av en fin PowerPoint-
presentation av Erika Darljung, projektledare för kongressen. Erikas KraftPek-presentation 
innehöll information om vägvisning och färdsätt till kongressfesten som skulle hållas under 
kvällen. 

§ 136  

Sebastian Udenius, förbundsstyrelsen, berättade att VoteIT uppdaterats så att alla ärenden från 
och med då hade samma nummer i VoteIT som i handlingarna. 

§ 137  

Filip Nyman, förbundsordförande, gick upp för att dela ut Silvergrisen som tilldelades en person 
som hade gjort mycket för att upptäcka brister och trots sin korta tid i rörelsen hade förstått 
UNF:s verksamhet väl. 

2023 års Silvergris gick till Sally Sundell som tackade för priset och sa att det riktiga arbetet 
utfördes av medlemmarna, “det är ni som gör jobbet”.’’ 

§ 138  

Jane Segerblom, förbundsstyrelsen, berättade att årets Hedersknyffel gick till en IOGT-NTO-
medlem som hade hjälpt sitt forna UNF-distrikt att köpa, renovera och förvalta ett stort rosa 
hus. 

2023 års Hedersknyffel gick till Simon Brehmer som ej var närvarande men hyllades med 
applåder. 

§ 139  

UTDELNINGEN AV PIONJÄREN 

Sigrid Björk, förbundsstyrelsen, delade ut pionjären, med motiveringen att personen under flera 
år hade lyft Junisbarn och gjort sitt distrikt starkt. Sigrid berättade att flera i salen blivit 
medlemmar i UNF tack vare denna person. 
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Pionjären gavs till Tova Alsätra som gick upp till talarstolen med en halväten tacos och gav ett 
stort, stort tack för den ofantliga äran. 

§ 140  

Filip Nyman, förbundsstyrelsen, tackade för alla diskussioner och berättade att förbundsstyrelsen 
hade jämkat sig med de förslag som hade kommit in gällande det drogpolitiska programmet. 

Javad Naseri, Södermanland, ansåg att det drogpolitiska programmet var jätteviktigt och att 
desto mer man läser desto mer lär man sig, vilket Javad också ansåg var bra. 

§ 141  

ORDNINGSFRÅGA GÄLLANDE TYSTA APPLÅDER 

Henrik Yxing, Jönköping, ställde en ordningsfråga om att riva upp presidiets enväldiga beslut 
om att ha tysta applåder och uppdragsge buddies att skapa ljuddämpande åtgärder för de ombud 
som behövde det. 

Henrik föreslog kongressen besluta 

att riva upp beslutet om tysta applåder och i stället tillåta "vanliga" applåder samt 
uppdragsge "buddies" att skapa ljuddämpande lösningar åt de som behöver. 

Ida Andersson, Örebro, berättade att det var bra att visa hänsyn till ljudkänsliga, men ansåg att 
det kunde vara bra att tillåta applåder när man gjorde personval och fick besök, då det vore 
trevligt för de valda och gästerna. 

Ida föreslog kongressen besluta 

att när det kommer gäster eller är val av t.ex. förbundsstyrelse ska vanliga 
applåder få användas. 

Adam Lindström, Jönköping, ansåg att det för utomstående gäster kunde uppfattas som ironiskt 
när kongressen gav tysta applåder. 

Adam föreslog kongressen 

att under förhandlingar föredra tysta applåder samtidigt som ljudliga applåder 
tillåts efter beslut och vid besök av gäster. 

Aina Palm, Västerbotten, sade att det brukade vara tysta applåder och att det var praktiskt med 
tysta applåder eftersom det blev lättare för presidiet att avbryta applåderandet samt att det inte 
blev lika jobbigt för den talande om den inte fick applåder. Aina föreslog kongressen 

att genomföra tysta applåder under förhandlingarna men att applådera högt för 
gäster. 

Sara Vedin, Väst, berättade att Junis diskuterade utredningen om framtidens nykterhetsrörelse 
på andra sidan skiljeväggen och att vi kanske inte borde störa dem den kommande timmen. 
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Lynn Rensbo, Gävleborg, påpekade att Junis hade stört församlingen hela dagen, “Jag tänker lite, 
skit samma”. 

Kongressen beslutade 

att under förhandlingar föredra tysta applåder samtidigt som ljudliga applåder tillåts efter 
beslut och vid besök av gäster. 

§ 142  

Ida Andersson, Örebro, berättade att det lagts ett förslag om att ta bort ett stycke, men att det var 
otydligt vilket och bad förslagsläggaren, Josef Erlandsson, att tydligare specificera vilket. 

Josef Erlandsson, Uppsala, svarade att båda förslagen låg under rubriken reformera 
narkotikapolitiken sida 173–174 i handlingarna, där det första förslaget var en ändring av ett 
specifikt stycke, och att det som beskrevs i sjunde stycket var delen om att “samlade insatser ska 
alltid användas…”, där Josef lagt in ett kommatecken. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att stryka området Förebygg. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholreklam i samhället. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholindustrin. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholnormen. 

att anta det reviderade förslaget för området Turism & kultur. 

att anta det reviderade förslaget för området Reformera narkotikapolitiken. 

att anta det reviderade förslaget för området Serveringstillstånd. 

att anta det drogpolitiska programmet i sin helhet. 

Ida Andersson, Örebro, föreslog kongressen besluta 

att i första punkten av UNF kräver ändra från 

 "att ett nationellt och offentligt lobbyregister för att kartlägga 
alkoholindustrins påverkansarbete", till  

"att ett nationellt och offentligt lobbyregister för att kartlägga 
alkoholindustrins påverkansarbete ska införas" 

att att under Alkoholnormens andra stycke, ändra sista meningen från  

"En försvagad eller tillintetgjord alkoholnorm skulle både orsaka både 
färre skador för individen och lägre kostnader för samhället", till  

"En försvagad eller tillintetgjord alkoholnorm skulle orsaka både färre 
skador för individen och lägre kostnader för samhället" 
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Josef Erlandsson, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att under rubriken reformera narkotikapolitiken lägga till stycket 

“Samhällets insatser ska alltid vara fokuserade på att hjälpa. UNF tror att 
andra insatser än de som idag är vanliga bör införas och premieras. Den 
som blir dömd för narkotikabrott ska få en individuell bedömning. 
Bedömningen bör ge åtgärder som behandling, men straff som böter bör 
även vara möjliga. Det är viktigt att processen för att dömas för 
narkotikabrott påskyndas, utan att rättssäkerheten för de anklagade 
äventyras, då missbruksbehandling kan vara en fråga mellan liv och död.” 

att under rubriken reformera narkotikapolitiken ändra stycket 

“Majoriteten av de som dör av narkotika är inte okända för myndigheter, 
trots detta lyckas de inte få den hjälp som de behöver. Därför behöver det 
utredas hur missbruksvården och lagen om tvångsvård kan 
omstruktureras för att fler ska få hjälp.”, till 

“Majoriteten av de som dör av narkotika är inte okända för myndigheter, 
trots detta lyckas de inte få den hjälp som de behöver. Därför behöver det 
utredas hur missbruksvården kan omstruktureras för att fler ska få hjälp 
utan att vårdens kvalitet försämras. Samtidigt bör missbruksvården 
stärkas generellt.” 

§ 143  

Kongressen beslutade 

att stryka området Förebygg. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholreklam i samhället. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholindustrin. 

att anta det reviderade förslaget för området Alkoholnormen. 

att anta det reviderade förslaget för området Turism & kultur. 

att anta det reviderade förslaget för området Reformera narkotikapolitiken. 

att anta det reviderade förslaget för området Serveringstillstånd. 

att första punkten av UNF kräver ändra från  

"att ett nationellt och offentligt lobbyregister för att kartlägga alkoholindustrins 
påverkansarbete", till  

"att ett nationellt och offentligt lobbyregister för att kartlägga alkoholindustrins 
påverkansarbete ska införas". 
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att under Alkoholnormens andra stycke, ändra sista meningen från  

"En försvagad eller tillintetgjord alkoholnorm skulle både orsaka både färre 
skador för individen och lägre kostnader för samhället", till 

 "En försvagad eller tillintetgjord alkoholnorm skulle orsaka både färre skador för 
individen och lägre kostnader för samhället". 

att under rubriken reformera narkotikapolitiken lägga till stycket 

“Samhällets insatser ska alltid vara fokuserade på att hjälpa. UNF tror att andra 
insatser än de som idag är vanliga bör införas och premieras. Den som blir dömd 
för narkotikabrott ska få en individuell bedömning. Bedömningen bör ge 
åtgärder som behandling, men straff som böter bör även vara möjliga. Det är 
viktigt att processen för att dömas för narkotikabrott påskyndas, utan att 
rättssäkerheten för de anklagade äventyras, då missbruksbehandling kan vara en 
fråga mellan liv och död.” 

att att under rubriken reformera narkotikapolitiken ändra stycket 

“Majoriteten av de som dör av narkotika är inte okända för myndigheter, trots 
detta lyckas de inte få den hjälp som de behöver. Därför behöver det utredas hur 
missbruksvården och lagen om tvångsvård kan omstruktureras för att fler ska få 
hjälp.”, till 

“Majoriteten av de som dör av narkotika är inte okända för myndigheter, trots 
detta lyckas de inte få den hjälp som de behöver. Därför behöver det utredas hur 
missbruksvården kan omstruktureras för att fler ska få hjälp utan att vårdens 
kvalitet försämras. Samtidigt bör missbruksvården stärkas generellt.” 

att anta det drogpolitiska programmet med gjorda ändringar. 

§ 144  

David Söderström, Gävleborg, berättade att förbundsstyrelsen föreslagit att man borde ge 
förbundsstyrelsen rätten att göra redaktionella ändringar i stadgarna. David ansåg att det inte 
behövdes, utan att man i stället hade ett ansvar att se till att det blev rätt när man lade förslag på 
kongressen. Stadgarna var UNF:s viktigaste dokument och förbundsstyrelsen borde inte kunna 
göra sådana ändringar som förslaget beskrev. David föreslog kongressen 

att avslå den andra att-satsen 
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Jane Segerblom, förbundsstyrelsen, föredrog förbundsstyrelsens förslag  

att  ersätta punkt 3 i revideringsförslaget för § 1:7 punkt 6-7 med denna text: 

“En uteslutning innebär att personen stryks från medlemsregistret och 
nekas eventuellt nytt inträde i organisation. I fråga om uteslutning ska 
den berörda personen ges möjlighet att yttra sig innan beslut fattas. Om 
en medlem är föremål för en uteslutningsprocess kan medlemmen 
stängas av från UNF:s verksamhet utan att förbundsstyrelsen behöver 
invänta medlemmens yttrande i frågan om avstängning.” 

Jane förklarade att en tanke med förslaget var att det skulle vara tydligt för alla medlemmar vad 
som gällde vid uteslutning. 

Hampus Haugland, Väst, höll med David Söderström om att det som beslutats av kongressen 
gällde, men tyckte att förbundsstyrelsen borde kunna göra ändringar angående småfel och yrkade 
bifall på förbundsstyrelsens förslag. 

§ 145  

Josef Erlandsson, Uppsala, ställde en ordningsfråga om huruvida de föreslagna ändringarna 
skulle röstas igenom var för sig. Lovisa Edström berättade att alla beslut skulle tas i klump. 

§ 146  

Josef Erlandsson, Uppsala, sade att de inte skulle lägga in ett annat förslag men hade frågat om 
vad som behövde hemlighållas, för att sedan kunna lägga ett förslag om att eventuella orsaker till 
en hemligstämpling skulle radas upp vid sidan av den föreslagna ändringen. Josef hade av 
förbundsstyrelsen fått svaret att orsakerna var så många att de var omöjliga att räkna upp. Josef 
menade att det dock inte var helt fel att rösta för förslaget då protokollen fortfarande alltid skulle 
vara öppna för revisorerna.  

§ 147  

BESLUT OM FÖRBUNDSSTYRELSENS FÖRSLAG OM STADGEREVIDERING 

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 31 röster mot 1 

att anta förbundsstyrelsens förslag om stadgerevidering. 

Lovisa Edström, mötesordförande, förtydligade att presidiets tolkning var att beslutet om att 
delegera rätten att göra redaktionella ändringar i stadgarna inte var en förändring i stadgarna 
utan av hur stadgarna skulle användas. 

Omröstningen gällande förbundsstyrelsens förslag om att delegera rätten att genomföra 
redaktionella justeringar i stadgarna till förbundsstyrelsen blev oavgjord med siffrorna 16 mot 16. 
Sekreterarna förberedde för lotten med ett litauiskt 2-euromynt. Ytterligare en omröstning 
genomfördes. 
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Kongressen beslutade med 18 röster mot 15 

att delegera rätten att genomföra redaktionella justeringar i stadgarna till 
förbundsstyrelsen. 

§ 148  

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 34 röster mot 1 

att anta de reviderade stadgarna. 

§ 149  

Jane Segerblom, förbundsstyrelsen, berättade att förbundsstyrelsen jämkat sig med de inkomna 
förslagen. 

§ 150  

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, med 33 röster mot 2 

att anta de reviderade stadgarna. 

§ 151  

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att  återinföra stycket i §3:2: "Distriktsårsmöte hålls varje år på den tid och plats 
som distriktsstyrelsen bestämmer." 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta  

att ändra punkt 1 i § 3:2 i stadgarna till “Distriktsårsmötet hålls varje år senast den 
vecka då 15 april infaller och minst tio veckor före kongressen på den tid och 
plats som distriktsstyrelsen har beslutat.” 

att anse motionen besvarad. 
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§ 152  

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 31 röster mot 2 

att  ändra punkt 1 i § 3:2 i stadgarna till Distriktsårsmötet hålls varje år senast den vecka då 
15 april infaller och minst tio veckor före kongressen på den tid och plats som 
distriktsstyrelsen har beslutat. 

Lovisa Edström, mötesordförande, berättade att att-satsen om motionens besvarande inte skulle 
hanteras eftersom förbundsstyrelsens alternativa förslag antagits. 

§ 153  

Jonatan Hjort, VD för Miljonlotteriet, berättade att Miljonlotteriet skulle fylla 60 år nästa år. 
Jonatan sammanfattade lotteriets historia, hur man 1964, ledda av Stig Kroon, tröck, som 
Jonatan valde att uttala det, fysiska lotter där den högsta vinsten var en bil. Sedan dess hade 
verksamheten vuxit och förändrats, men överskottet gick fortfarande till IOGT-NTO-rörelsen. 
Framtiden på lotterimarknaden var osäker, och omsättningen hade minskat de senaste åren. 
Men kunderna visste alltjämt att Miljonlotteriet var IOGT-NTO-rörelsens lotteri och att 
överskottet gick till meningsfull verksamhet bland annat inom UNF. Miljonlotteriet såg framför 
sig många förändringar på lotterimarknaden och att de “kommer vara med på den banan”. 
Jonatan uppmuntrade föreningarna att sälja lotter till lokala IOGT-NTO-medlemmar för att 
tjäna pengar till föreningen. Endast 2–2,5% av miljonlotteriets kunder var medlemmar i IOGT-
NTO så det fanns stora möjligheter för UNF:arna att tjäna pengar till föreningen. 

§ 154  

Kongressen beslutade  

att  ajournera kongressen från 14.13 till klockan 14.35 
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Lördagen den 1 juli
Ordf.: Therese Dahlén 

Sergio Manzanares 
Sekr.:  Emmelina Hjort 

Jonathan Kraft 
 

§ 155  

Kongressen återupptogs 14.37. 

§ 156  

Axel Andersson, Uppsala, föreslog kongressen besluta  

att  riva upp beslutet om att delegera rätten att göra redaktionella ändringar i 
stadgarna till förbundsstyrelsen 

med motiveringen att det stred mot stadgarna. 

Lego Wallin, Uppsala, sade att de ville riva upp beslutet för att det bara var ett medskick och inte 
inskrivet i stadgarna. Lego tyckte att det var konstigt att följa annat än stadgarna när det 
handlade om samma sak och eftersom stadgarna förbjöd stadgeändringar mellan kongresserna 
skulle användning av den bifallna att-satsen vara stadgevidrig. Därför ville Lego lägga in beslutet 
i stadgarna i stället. 

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, förtydligade att beslutet inte gav förbundsstyrelsen 
rätten att ändra stadgarna, bara att göra redaktionella ändringar. Simon menade att både 
förbundsstyrelsen och kongressen tolkat detta förslag och att de då inte brutit mot stadgarna.  

Lego Wallin, Uppsala, höll med om att redaktionella ändringar inte var problematiska, men 
tyckte att dessa ändå borde räknas som ändring av stadgarna och därmed stadgevidriga. 

Jesper Hallbert, Uppsala, undrade vad poängen var med stadgarna om det inte var det som stod i 
stadgarna som gällde. 

Jacob Nehrer, förbundsstyrelsen, sade att det var klurigt med stadgar för att de inte var 
vattentäta och berättade att förbundsstyrelsen ofta behövde göra tolkningar för att avgöra den 
faktiska betydelsen av stadgarna. Vidare menade Jacob att det fanns en viktig skillnad mellan en 
ändring som förändrade innebörden och en ändring som rättade ett stavfel, där den senare inte 
borde räknas som en ändring av stadgarna.  

Hampus Haugland, ombud från Väst och iklädd en guldig utstyrsel, gjorde sig redo för fest och 
ville därför gå vidare. Hampus tyckte inte att ämnet var viktigt nog att lägga tid på. 
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Kongressen beslutade 

att inte riva upp det tidigare beslutet om redaktionella ändringar av stadgarna.  

§ 157  

UNF Halland föreslog i sin motion om att ändra stadga § 6:3 kongressen besluta 

att  ändra stadga § 6:3 till att göra det omöjligt för en stadgeändring att träda i kraft 
innan kongressen avslutats. 

att om första att-satsen bifalles, att stadgeändringen börjar gälla direkt efter 
bifallet. 

Jesper Hallbert, Uppsala, ville gärna dra tillbaka sin motion och yrkade avslag på sina förslag om 
att förhindra stadgevidriga beslut och godtyckliga stadgeändringar, nämligen förslagen  

att under § 2:5 i stadgarna lägga till följande paragrafer: 

“Beslut som tas måste vara i enlighet med stadgarna antagna inför 
avslutandet av förra ordinarie kongress. Stadgevidriga beslut förkastas 
omedelbart. 

Reviderade stadgar kan endast antas som sista ärende på en ordinarie 
kongress. Kongressen kan inte anse stadgarna som helhet eller enskilda 
paragrafer eller enskilda stycken däri omedelbart justerade. Om 
reviderade stadgar har antagits men kongressen inte avslutats, och ett 
beslut rivs upp måste även beslutet om att anta reviderade stadgar rivas 
upp.”, samt 

att  under första punkten i § 2:6 i stadgarna lägga till:  

”å) Anta eventuellt reviderade stadgar om ändringar har gjorts.” 

I stället yrkade Jesper bifall på Lego Wallins förslag om 

att  under § 2:5 i stadgarna lägga till följande paragraf: 

“Beslut som tas måste vara i enlighet med stadgarna antagna inför 
avslutandet av förra ordinarie kongress. Stadgevidriga beslut antingen 
förändras med ändringsförslag tills beslutet slutar vara stadgevidrigt eller 
förkastas omedelbart.” 

Jesper passade även på att yrka avslag på UNF Hallands motion om att ändra stadga § 6:3. 
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Simon Elfström Schönbäck, bildningsledare, sade att motionen kom från förändringar från 2021 
när en del konstigheter hade skrivits in i stadgarna. Förbundsstyrelsen hade lagt ett förslag om 
att ändra tillbaka till den skrivelse som fanns innan denna olyckliga ändring från 2021 års 
kongress. På denna yrkade Simon bifall. Förbundsstyrelsen lade fram ett nytt förslag som inte 
fanns i handlingarna, och föreslog kongressen besluta 

att ändra § 6:3 i stadgarna till:  

“Dessa stadgar kan ändras genom samstämmiga beslut på två kongresser 
eller genom beslut med två tredjedels majoritet på en ordinarie kongress. 
En stadgeändring gäller från det att kongressen avslutas eller från den 
senare tidpunkt som kongressen beslutar. En stadgeändring som rör 
förhållande till annat förbund inom IOGT-NTO-rörelsen kan endast 
göras genom samstämmiga kongressbeslut av alla förbund som 
stadgeändringen berör.” 

I övrigt hade förbundsstyrelsens föreslagit kongressen besluta 

att  anse motionen om att ändra stadga § 6:3 besvarad. 

att avslå motionen om att förhindra stadgevidriga beslut och godtyckliga 
stadgeändringar i sin helhet. 

Lego Wallin, Uppsala, yrkade bifall på Axel Anderssons förslag kring redaktionella ändringar, 
där Axel föreslog kongressen 

att  lägga till följande under § 6:3: 

“Att delegera rätten att genomföra redaktionella justeringar i stadgarna 
till förbundsstyrelsen.” 

§ 158  

Kongressen beslutade 

att avslå UNF Hallands förslag att ändra stadga § 6:3 till:  

“att göra det omöjligt för en stadgeändring att träda i kraft innan kongressen 
avslutats” 

Därmed avslogs även andra att-satsen i motionen om att ändra stadga § 6:3, samt 
förbundsstyrelsens förslag att anse motionen besvarad. 

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 34 röster mot 0 

att ändra § 6:3 i stadgarna till: 

“Dessa stadgar kan ändras genom samstämmiga beslut på två kongresser 
eller genom beslut med två tredjedels majoritet på en ordinarie kongress. 
En stadgeändring gäller från det att kongressen avslutas eller från den 
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senare tidpunkt som kongressen beslutar. En stadgeändring som rör 
förhållande till annat förbund inom IOGT-NTO-rörelsen kan endast göras 
genom samstämmiga kongressbeslut av alla förbund som stadgeändringen 
berör.” 

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 25 röster mot 7 

att lägga till följande under §6:3: 

“Att delegera rätten att genomföra redaktionella justeringar i stadgarna till 
förbundsstyrelsen.” 

Kongressen beslutade, med 24 röster mot 8 

att avslå den första att-satsen i Jesper Hallberts motion. 

Kongressen beslutade 

att avslå den andra att-satsen i Jesper Hallberts motion. 

Därmed behövde kongressen inte behandla förbundsstyrelsens förslag att avslå motionen i sin 
helhet, eftersom de individuella att-satserna redan blivit avslagna.  

I en första röstomgång, med röstsiffrorna 16 mot 16, kunde inte ett beslut tas rörande Lego 
Wallins förslag, och röstningen togs om.  

Kongressen beslutade, med 17 röster mot 11 

att avslå Lego Wallins förslag. 

§ 159  

Jesper Hallbert, Uppsala, föreslog kongressen besluta 

att som andra stycke i § 3:13 i stadgarna lägga till följande: 

”För att kongressen ska få besluta om att distrikt ska gå samman eller 
upplösas måste ett av följande kriterier gälla för berörda distrikt:  

a) Det finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenteras. 

b) Inget distriktsårsmöte har hållits de senaste tre åren. 

c) Inga föreningar och/eller medlemmar finns i distriktet.” 
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att ändra formuleringen i punkt a): 

"Det finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenteras.", till: 

"Det finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenterats och godtagits." 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att avslå motionen i sin helhet. 

Jesper Hallbert, Uppsala, föreslog ett ändringsförslag till sin motion som innebar 

att ändra formuleringen i punkt a) från:  

"Det finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenteras.", till:  

"Det finns ett beslut om sammanslagning eller upplösning från senaste 
distriktsårsmötet innan kongressen där förslag om sammanslagning eller 
upplösning presenterats och godtagits." 

Kongressen beslutade 

att avslå motionen i sin helhet. 

Därmed avslogs även ändringsförslaget från Jesper Hallbert.  

§ 160  

Mötessekreterare Jonathan Kraft ledde församlingen genom energizern ta-ti-ta-ta utan att ta 
hänsyn till ombudens åsikter, men alla blev nöjda ändå. 

§ 161  

Simon Elfström Schönbeck, bildningsledare, förklarade för församlingen att det fanns vilande 
förslag på ändringar från förra kongressen som fick majoritet, men inte två tredjedelars 
majoritet. Det andra av dessa förslag hade redan behandlats av kongressen och förbundsstyrelsen 
yrkade därför avslag på det förslaget. Simon berättade att förbundsstyrelsen var neutrala till de 
övriga förslagen.  
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Förra kongressen föreslog  

att ändra det fjärde stycket i § 4:2 till:  

”Varje medlem i föreningen kan skicka motioner till årsmötet. Styrelsen 
ska ha fått motionerna senast en vecka före årsmötet. Styrelsen ska yttra 
sig över varje motion.” 

att ändra paragraf §2:6 till:  

“Val av ordförande, sekreterare, kassör, bildningsledare och övriga 
ledamöter i förbundsstyrelsen.” 

att ändra paragraf 1:6 i UNF:s stadgar till: 

“§ 1:6 Medlemsavgift och bekräftelse av medlemskapet  

Kongressen kan besluta om medlemsavgift för medlemmarna i förbundet, 
distriktsårsmötet för medlemmarna i distriktet och föreningsårsmötet för 
medlemmarna i föreningen. Föreningsstyrelsen kan besluta att en 
medlem ska vara befriad från att betala sina avgifter. Varje medlem ska 
bekräfta sitt medlemskap varje år. Om en medlem är skyldig att betala 
medlemsavgift bekräftas medlemskapet genom att medlemmen betalar 
avgiften. I annat fall bekräftas medlemskapet på det sätt som 
förbundsstyrelsen beslutar.” 

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 22 röster mot 9 

att ändra § 4:2 fjärde stycket i stadgar till:  

”Varje medlem i föreningen kan skicka motioner till årsmötet. Styrelsen ska ha 
fått motionerna senast en vecka före årsmötet. Styrelsen ska yttra sig över varje 
motion.” 

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 18 röster mot 8 

att avslå den andra att-satsen i rapporten. 

Kongressen beslutade, med två tredjedelars majoritet, 19 röster mot 9 

att ändra paragraf 1:6 i UNF:s stadgar till: 

“§ 1:6 Medlemsavgift och bekräftelse av medlemskapet 

Kongressen kan besluta om medlemsavgift för medlemmarna i förbundet, 
distriktsårsmötet för medlemmarna i distriktet och föreningsårsmötet för 
medlemmarna i föreningen. Föreningsstyrelsen kan besluta att en medlem ska 
vara befriad från att betala sina avgifter. Varje medlem ska bekräfta sitt 
medlemskap varje år. Om en medlem är skyldig att betala medlemsavgift 
bekräftas medlemskapet genom att medlemmen betalar avgiften. I annat fall 
bekräftas medlemskapet på det sätt som förbundsstyrelsen beslutar.” 
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§ 162  

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att ändra texten 

“det ska råda nolltolerans mot tobak på all verksamhet inom UNF”, till 
gamla skrivningen  

”Tobaksbrukande ska aldrig vara en social aktivitet och görs därför aldrig 
i grupp” i tobakspolicyn. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att avslå motionen i sin helhet. 

Sigrid Björk, förbundsstyrelsen, påpekade att Sverige var på väg att bli ett rökfritt land. 2019 
förbjöd Sveriges regering rökning på uteserveringar och vissa andra allmänna platser. 
Förbundsstyrelsen, genom Sigrid, tyckte att UNF borde vara en ungdomsorganisation i 
framkant, tillhörande det moderna samhället, och att tobak inte hörde till den visionen. Sigrid 
sade att alkohol- och tobaksindustrierna ofta gick hand i hand och därför ville inte 
förbundsstyrelsen att UNF skulle associeras med tobak. Dessutom beslutade 2017 års kongress 
att UNF skulle kämpa för ett rökfritt Sverige 2025. Att bifalla motionen vore att ta ett steg 
tillbaka och bryta det tidigare löftet.  

Maddox Valerio Olsson, Väst, yrkade avslag på motionen eftersom det inte bara är en risk för en 
själv att röka cigaretter, det påverkar även andra.  

Oliver Andersson, Gävleborg, tyckte att det hade varit ett problem att exkludera de medlemmar 
som använder tobak. Däremot var Oliver förstående för argumentet att UNF inte borde bryta 
löftet om ett rökfritt Sverige 2025. Men sammanfattningsvis tyckte Oliver att den nuvarande 
tobakspolicyn var ett problem och ville därför gärna gå tillbaks till den tidigare skrivningen som 
även Junis använde sig av.  

Javad Naseri, Södermanland, jämförde tobakspolicyn med nykterhetslöftet och yrkade därför 
avslag på att ändra tobakspolicyn tillbaka till den gamla skrivningen.  

Astrid Chan, Kronoberg, sade att den nuvarande tobakspolicyn kändes som en självklarhet. Som 
ett nyktert förbund tyckte Astrid inte att det var logiskt att säga att det är okej med droger 
ibland. 

Oliver Andersson, Gävleborg, svarade Javad Naseri med att förtydliga att tobakspolicyn inte 
riktigt var samma sak som nykterhetslöftet eftersom medlemmar var fria att bruka tobak utanför 
UNF:s arrangemang, till skillnad från alkohol.   

Josef Erlandsson, Uppsala, ville kommentera förbundsstyrelsens hänvisning till den moderna 
utvecklingen genom att påpeka att Sverige just nu hade en högerregering vars åsikter inte 
sammanföll med UNF:s vision. Att följa den moderna trenden är inte alltid en bra sak. Angående 
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tobakspolicyn specifikt tyckte Josef att UNF borde definiera vad som särskilde tobak från andra 
potentiellt hälsofarliga saker såsom kaffe. 

Maddox Valerio Olsson, Väst, påpekade att rökning även drabbar människorna omkring en 
rökare. Maddox tyckte att det känns fel att känna röklukt på UNF-arrangemang, i korridorerna. 

Lynn Rensbo, Gävleborg, förtydligade att tobakspolicyn endast gällde under arrangemang, den 
hindrade inte medlemmar från att bruka tobak i övrigt. Lynn påpekade även att det fanns många 
sorters tobak och att vi inte borde haka upp oss på rökning. Att snusa är ett exempel på en typ av 
tobaksbruk som inte påverkar andra. Lynn fortsatte med att säga att motionen inte 
nödvändigtvis behövde krocka med visionen om ett rökfritt Sverige 2025, eftersom detta bara 
gällde arrangemang.  

Adam Lindström, Jönköping, tyckte att det var problematiskt att tobakspolicyn exkluderade 
vissa tobaksbrukande medlemmar, men att UNF måste tänka på framtida medlemmar. Adam 
tyckte att formuleringen om att bruka tobak utanför gemenskapen var luddig och gav ett 
exempel om tobaksrök utanför fönstret till sekreterarrummet dagen innan för att illustrera att 
rökning även påverkar andra.  

Oliver Andersson, Gävleborg, sade att det alltid kommer att finnas rökare. Oliver tyckte att UNF 
skulle handla om alkoholpolitik och drogpolitik, och att den nuvarande tobakspolicyn därför är 
konstig. Oliver tyckte att UNF brydde sig om för många olika saker, som till exempel miljön, 
vilket skrämde bort medlemmar. 

§ 163  

Aina Palm, Västerbotten, föreslog streck i debatten men Therese Dahlen, mötesordförande, 
valde att inte ta upp ordningsfrågan eftersom det inte var någon uppskriven på talarlistan. 

§ 164  

Kongressen beslutade 

att avslå motionen i sin helhet. 

§ 165  

Internrevisorerna föreslog kongressen besluta 

att anta Uppdragsbeskrivning för UNF:s internrevisorer för kongressperioden 
2023–2025. 

 

 



Ungdomens Nykterhetsförbunds kongress i Uppsala 29 juni– 2 juli 2023 
 

65 

 

Kongressen beslutade 

att anta Uppdragsbeskrivning för UNF:s internrevisorer för kongressperioden 2023–2025. 

§ 166  

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att justera inledningen för styrdokumentet UNF:s principer till: 

”UNF regleras av flera dokument. Kongressens beslut hanteras vanligtvis 
genom att olika dokument revideras eller genom att besluten endast 
gäller för en mandatperiod och därmed hanteras direkt av 
förbundsstyrelsen. 

Men ibland tar kongressen beslut som är bestående och som inte hanteras 
i ordinarie dokument. För att dessa beslut inte ska hamna i glömska så 
föreslår förbundsstyrelsen till kommande kongress om eventuella nya 
principer baserat på föregående kongressbeslut – men även om att 
eventuellt ta bort eller revidera tidigare principer. Principdokumentet är 
ett historiskt dokument och reglerar inte direkt UNF – men när beslut tas 
bort eller revideras anses även tidigare kongressbeslut upphävda eller 
reviderade.” 

att anta denna princip från kongressen 2021: § 25  

“UNF:s klimatengagemang sker genom att föreningar, distrikt och förbund 
kan driva en intersektionell drogpolitik som lyfter klimatfrågor med 
utgångspunkt i de klimatpolitiska ramarna.” 

att anta denna princip från kongressen 2021: § 78  

“Ekologiska alternativ samt närproducerat ska i första hand väljas till 
förbundsarrangemang.” 

att förkasta denna princip från kongressen 2019: § 178  

“UNF utgår från dessa [klimatpolitiska ramar] i organisationens 
klimatengagemang.” 

att förkasta denna princip från kongressen 2019: § 296  

“Det skall vara valberedningens ansvar att bereda förslag på arvodering.” 

Lego Wallin, Uppsala, yrkade avslag på förbundsstyrelsens förslag om att skriva in att införskaffa 
närproducerat och ekologiskt till förbundsarrangemang och menade att det istället var viktigt att 
handla ekonomiskt nu när UNF:s ekonomiska framtid var osäker. Lego hade även hört att detta 
beslut fanns nedskrivet i andra dokument, och undrade varför det även behövde finnas med i 
detta dokument.   



Ungdomens Nykterhetsförbunds kongress i Uppsala 29 juni– 2 juli 2023 
 

66 

 

Jacob Nehrer, förbundsstyrelsen, förtydligade att principerna var tidigare kongressbeslut och 
inte nödvändigtvis något som förbundsstyrelsen stod bakom. Att lägga förslag på ändringar var 
fritt fram. 

§ 167  

Kongressen beslutade 

att justera inledningen för styrdokumentet UNF:s principer till  

”UNF regleras av flera dokument. Kongressens beslut hanteras vanligtvis genom 
att olika dokument revideras eller genom att besluten endast gäller för en 
mandatperiod och därmed hanteras direkt av förbundsstyrelsen. Men ibland tar 
kongressen beslut som är bestående och som inte hanteras i ordinarie dokument. 
För att dessa beslut inte ska hamna i glömska så föreslår förbundsstyrelsen till 
kommande kongress om eventuella nya principer baserat på föregående 
kongressbeslut – men även om att eventuellt ta bort eller revidera tidigare 
principer. Principdokumentet är ett historiskt dokument och reglerar inte direkt 
UNF – men när beslut tas bort eller revideras anses även tidigare kongressbeslut 
upphävda eller reviderade.” 

att anta denna princip från kongressen 2021: § 25  

“UNF:s klimatengagemang sker genom att föreningar, distrikt och förbund kan 
driva en intersektionell drogpolitik som lyfter klimatfrågor med utgångspunkt i 
de klimatpolitiska ramarna.” 

Kongressen beslutade, med 22 röster mot 10, 

att anta denna princip från kongressen 2021: § 78  

“Ekologiska alternativ samt närproducerat ska i första hand väljas till 
förbundsarrangemang.” 

Kongressen beslutade 

att förkasta denna princip från kongressen 2019: § 178  

“UNF utgår från dessa [klimatpolitiska ramar] i organisationens 
klimatengagemang.” 

att förkasta denna princip från kongressen 2019: § 296  

“Det skall vara valberedningens ansvar att bereda förslag på arvodering.” 
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§ 168  

UNF Gävleborg föreslog kongressen besluta 

att UNF oberoende på nivå ska varken subventionera eller bekosta energidrycker 
till medlemmar under, innan eller efter aktiviteter. 

att en sådan subventionering eller bekostningsförbud inte ska inkludera kaffe. 

Förbundsstyrelsen föreslog kongressen besluta 

att avslå motionen i sin helhet. 

Ella Öjebo Löf, Örebro, yrkade avslag på den andra att-satsen eftersom Ella tyckte det var 
märkligt att behandla energidryck och kaffe olika. 

Mira Rydström, Kronoberg, ansåg att alla distriktens beslutsfattare var tillräckligt vuxna och 
kapabla för att fatta beslut själva. Koffein är beroendeframkallande, men det finns också 
åldersgräns och folk borde kunna se risken. Mira föreslog att arrangörer skulle kunna kräva 
legitimation för att förhindra att de under femton fick energidryck. Däremot trodde inte Mira 
att ett förbud skulle leda till någon förändring och att det vore onödigt eftersom det inte hade 
något med alkohol eller droger att göra.  

Oliver Andersson, Gävleborg, berättade att efter diskussion i delegationen, yrkade UNF 
Gävleborgs distrikt avslag på sin egen motion.  

Maddox Valerio Olsson, Väst, gick upp tillsammans med Hampus Haugland, Väst. De 
demonstrerade sina åsikter genom att öppna en burk energidryck och hålla upp en lapp med ett 
kvitto och ordet kvittoredovisning på. Därefter sade Maddox att det var konstigt att förbjuda 
energidryck men tillåta nikotin. 

Jade Månström, Gävleborg, yrkade avslag på förslaget eftersom det bara ledde till förvirring. Jade 
hade hört någon från UNF Kronoberg säga att det skulle vara svårt att få fler medlemmar, och 
undrade därför hur stor del av distriktet som var byggt kring energidryck. 

Filip Nyman, förbundsordförande, hälsade till församlingen och tyckte det var kul att frågan om 
energidricka gav energi även till ombuden, i denna viktiga fråga. Filip frågade församlingen hur 
den förhåller sig till naturens sportdryck, nämligen mjölk. Filip meddelade att förbundsstyrelsen 
yrkade “bifall, eller avslag till motionen, förlåt.”  

Javad Naseri, Södermanland, tyckte att energidryck borde vara tillåtet, men att föreningens 
pengar inte borde gå till det eftersom det fanns andra sätt att få energi på och eftersom UNF:s 
pengar kunde läggas på bättre saker. Javad tyckte inte att det var rimligt att värva medlemmar 
genom att köpa något åt dem. 

Mira Rydström, Kronoberg, svarade Jade Månström med att säga att UNF Kronoberg inte 
enbart värvade medlemmar genom att bjuda på energidryck utan att det var ett av flera sätt att 
värva. Mira poängterade att distriktet inte skulle gå under utan energidryck och förtydligade att 
ingen hade sagt det. 
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Lynn Rensbo, Gävleborg, förtydligade att UNF Gävleborgs motion inte ville förbjuda 
energidryck, bara inköp av energidryck med UNF:s pengar. 

§ 169  

Presidiet fick in en ordningsfråga om streck i debatten. Mötet beslutade  

att sätta streck i debatten. 

§ 170  

Jade Månström, Gävleborg, sade att det inte var meningen att attackera Kronoberg, utan bara att 
påpeka att Kronoberg lät väldigt desperata. Det var bara en genuin fråga om det verkligen var så 
viktigt med energidryck under värvning för Kronoberg.  

Maddox Valerio Olsson, Väst, sade att det fanns en tradition inom UNF och Junis att försöka 
köpa ut öl för att kontrollera att butikerna höll sig till åldersgränserna, där kostnaderna täcktes 
av UNF:s pengar. Maddox tänkte att samma sak skulle kunna göras med energidryck, vilket 
skulle förhindras av ett förbud mot inköp. 

§ 171  

Kongressen beslutade 

att avslå motionen i sin helhet. 

§ 172  

Förbundsvalberedningen föreslog kongressen besluta 

att anta valberedningsinstruktionen enligt den reviderade versionen. 

Hampus Haugland, förbundsvalberedningen, ville ytterligare en gång poängtera att deras förslag 
fanns i VoteIT, men inte i handlingarna.  

Astrid Miller, Örebro, tackade för det fina arbetet från förbundsvalberedningen. 

§ 173  

Kongressen beslutade 

att anta valberedningsinstruktionen enligt den reviderade versionen. 
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§ 174  

Sergio Manzanares berättade att alla de punkter som hade planlagts för dagen hade behandlats 
och att det under morgondagen skulle bli personval. 17.20 skulle ombuden samlas för praktisk 
information för att sedan vid 17.50 åka till avslutningsfesten. Vidare berättade Sergio att 
nomineringsstoppet för förbundsstyrelsen hade passerat och att Sigrid Björk och Theo Nilsson 
hade nominerats. 

§ 175  

Kongressen ajournerades från klockan 16.23 till söndag klockan 09.00.  
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Söndagen den 2 juli
Ordf.: Isabelle Benfalk 

Sergio Manzanares 
Sekr.:  Johan Persson 

 Wilhelm Wirén 
 

§ 176  

Kongressen återupptogs klockan 09.16. Sergio berättade att följande session skulle behandla val 
och att det då är extra viktigt att vara respektfull mot sina kamrater. Presidiet gick igenom hur 
valen skulle ske. 

§ 177  

Ellen Hjort, valberedningen, berättade att valberedningens förslag var sju kandidater 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 

att fastställa antalet ledamöter i förbundsstyrelsen till sju (7).  

Lego Wallin, Uppsala, ställde en fråga till de som är föreslagna till omval om hur bra de tror att 
det kommer att fungera med fler ledamöter än åtta som det är idag och påminde om att 
arvoderingarna har minskat och att det därför kan behövas mer ideell arbetskraft. 

Simon Elfström Schönbeck, avgående förbundsstyrelse och föreslagen till omval, ville gärna se 
att det blir fler ledamöter. 

Javad Naseri, Södermanland, berättade att arbetsbelastningen blir lättare om man är fler och att 
det är klokt att inte behöva välja bort någon. 

Ida Andersson, Örebro, yrkade för att kongressen skulle välja nio ledamöter. De föreslagna 
kandidaterna ger en bra geografisk spridning. Valberedningens förslag och övriga kandiderande 
kommer att göra ett bra jobb. 

Ida Andersson föreslog kongressen besluta 

att fastställa antalet ledamöter i förbundsstyrelsen till åtta (8). 

att fastställa antalet ledamöter i förbundsstyrelsen till nio (9). 

Filip Nyman, förbundsordförande, berättade att extra personer ofta är bra i förbundsstyrelsen 
och yrkade bifall på nio ledamöter. 

Javad Naseri, Södermanland, berättade att man blir starkare när man är fler. 
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§ 178  

 
Kongressen beslutade 

att fastställa antalet ledamöter i förbundsstyrelsen till nio (9). 

§ 179  

Ellen Hjort, valberedningen, föredrog förslaget som valberedningen hade lagt. De hade lagt sju 
ledamöter de tror på, de hade letat efter personer med olika perspektiv, erfarenhet från olika 
nivåer och även erfarenhet från olika organisationer. Det hade funnits en tanke på framtiden när 
man lade förslaget och man hade tänkt på ålder och var kandidaterna var i sitt engagemang.  

Valberedningen föreslog omval på Jane Segerblom som ordförande. Jane är en stark ledstjärna 
och kommer säkerställa en bra överlämning till nästa generation.  

Valberedningen föreslog Simon Elfström Schönbeck som vice ordförande. Simon har 
erfarenhet, driv och engagemang.  

Valberedningen föreslog Sebastian Udenius som förbundssekreterare. Sebastian brinner för 
styrdokument, administration och protokoll.  

Valberedningen föreslog Louis Eckeskog som bildningsledare. Louis har en lång och gedigen 
föreningserfarenhet och förståelse för vad föreningarna behöver.  

Valberedningen föreslog Lina Sultan som kassör. Lina har en lång erfarenhet av UNF och 
strategiskt ledarskap. 

Valberedningen föreslog Javad Naseri som ledamot. Javad är relativt ny men har erfarenhet från 
andra organisationer. 

Valberedningen har föreslagit Johan Dixelius som ledamot. Johan har erfarenhet som 
distriktsordförande och har ett verksamhetsfokus. 

Ella Öjebo Löf, Örebro, berättade att UNF Örebro yrkar på att välja Sigrid Björk till ledamot. 
Ella berättade även att Sigrid har en lång erfarenhet av UNF-arbete samt ett perspektiv från 
Junis och frisksportarna som också är en del av nykterhetsrörelsen. 

Ida Andersson, Örebro, berättade att Sigrid är driven och har ett stort fokus på kamratstöd, ser 
varje medlem och bryr sig om alla medlemmar. Ida tackade de som suttit i den avgående 
förbundsstyrelsen. Vidare berättade Ida att de som kandiderar för omval fortsatt kommer att 
göra ett bra jobb. 

Theo Nilsson, Halland, förmedlade att UNF Halland har beslutat att nominera Theo Nilsson från 
det egna distriktet. Theo uttryckte att det kändes något märkligt att stå och prata om sig själv 
men fortsatte ändå med motiveringen. Theo framhöll sitt engagemang i Junis och UNF under 
sju år samt sin vilja att fortsätta sprida sin glöd till andra delar av organisationen. 
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Olle Gynther Zillén, genom Linus Henriksson, gratulerade UNF för att få Lina Sultan föreslagen 
till förbundsstyrelsen, en bättre bredd hos en kandidat får man leta efter.  

Filip Nyman, avgående förbundsstyrelse, berättade att det var ett utomordentligt förslag. Filip 
berättade att de som står på omval är helt rätt personer för att leda UNF in i framtiden. 

Jacob Nehrer, avgående förbundsstyrelse, berättade att förslaget är toppen och att det är bra att 
folk kandiderar. Jacob lyfte tre ledamöter särskilt: Jane, som är helt rätt person att leda oss in i 
utredningen, och som är en bra ordförande. Simon, som är en otroligt bra ledare, har en oerhörd 
stor kunskap och står fast vid sina åsikter. Louis Eckeskog, som är ett jättebra val till 
bildningsledare, har en stark ideologisk kompass och kommer vara en ledamot som medlemmar 
kan anförtro sig till.  

Amanda Rehnström Dafors, förbundsstyrelsen, berättade att alla som är föreslagna är bra val, 
och lyfte speciellt Jane, Sigrid och Simon, som är helt underbara, samt att Jane som är en perfekt 
ordförande. 

Sigrid Björk, förbundsstyrelsen, berättade att hon suttit två år i förbundsstyrelsen och arbetat 
med fantastiska människor. Sigrid tillade att Jane är fantastisk och anspelade på UNF Gävleborgs 
tröjor och ställde den retoriska frågan “Vad vore UNF utan Jane?”. Sigrid berättade att Simon 
tagit på sig extra mycket arbete, har ett UNF-hjärta och framför allt får saker gjorda.  Sigrid 
berättade att Sebastian är en klippa, perfekt som sekreterare och hänvisade till ett citat från 
Sebastian, “Vila gör man först i graven.” 

Javad Naseri, Södermanland, berättade att alla föreslagna är fantastiska och behöver varandra. 
Javad använde uttrycket “en för alla, alla för en”. En blandning av nya och gamla ledamöter ger 
möjlighet att dela kunskap och fostra en ny generation och ge dem en plats i gemenskapen. 
Hoppades på kongressens förtroende, och påminde att alla vill UNF:s bästa. 

Lynn Rensbo, Gävleborg, uppmärksammade Sebastian och hans sjukt bra jobb i 
förbundsstyrelse. Lynn menade att Johan kommer att vara en bra tillgång i förbundsstyrelsen 
samt att det var kul att UNF Halland hade föreslagit Theo som kommer att vara en bra tillgång i 
förbundsstyrelsen. 

Henrik Yxing, Jönköping, sade att det UNF behöver nu är en stark vilja och en stark vision om 
att bli bättre. Jane har funnits där hela Henriks UNF-liv och ständigt inspirerat med sitt 
engagemang, sina visioner och sitt goda ledarskap. Henriks förtroende för Jane och den 
föreslagna styrelsen att leda UNF genom utredningen om en ny organisationsform är större än 
för någon annan konstellation. Henrik lyfte sedan vikten av att ha en vilja och en vision och 
menade att detta gick att hitta i multum bland de förslagna till förbundsstyrelse. 

Maddox Valerio Olsson, Väst, berättade att Javad har mycket driv och visioner. 

Javad Naseri, Södermanland, beskrev sig som en positiv person som vill bemöta andra positivt. 
Javad hoppades på att alla skulle göra ett bra beslut.   
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§ 180  

 
Valberedningen föreslog kongressen besluta 

att välja Jane Segerblom till förbundsordförande för mandatperioden 2023–2025. 

att välja Simon Elfström Schönbeck till vice förbundsordförande för 
mandatperioden 2023–2025. 

att välja Lina Sultan till förbundskassör för mandatperioden 2023–2025. 

att välja Sebastian Udenius till förbundssekreterare för mandatperioden 2023–
2025. 

att välja Louis Eckeskog till bildningsledare i förbundsstyrelsen för 
mandatperioden 2023–2025. 

att välja Javad Naseri och Johan Dixelius till förbundsstyrelseledamöter för 
mandatperioden 2023–2025. 

Sara Syrafi, Örebro, föreslog kongressen besluta 

att välja Sigrid Björk till förbundsstyrelseledamot för mandatperioden 2023–2025.
  

Herman Saternus, Halland, föreslog kongressen besluta 

att välja Theo Nilsson till förbundsstyrelseledamot för mandatperioden 2023–
2025. 

Kongressen beslutade 

att välja Jane Segerblom till förbundsordförande för mandatperioden 2023–2025. 

att välja Simon Elfström Schönbeck till vice förbundsordförande för mandatperioden 
2023–2025. 

att välja Sebastian Udenius till förbundssekreterare för mandatperioden 2023–2025. 

att välja Lina Sultan till förbundskassör för mandatperioden 2023–2025. 

att välja Louis Eckeskog till bildningsledare i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2023–
2025. 

att välja Javad Naseri, Johan Dixelius, Sigrid Björk och Theo Nilsson till 
förbundsstyrelseledamöter för mandatperioden 2023–2025. 
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§ 181  

TALARSTATISTIK 

Mötesordförande Sergio Manzanares upplyste om att Javad Naseris talartid var slut och visade 
listan med ombudens talartid och konstaterade att vissa ombud nästan hade slut på talartid. 

§ 182  

Ellen Hjort, valberedningen, berättade att riksstyrelsen är en gemensam styrelse för rörelsen, 
valberedningen föreslog Jane Segerblom och Simon Elfström Schönbeck som ledamöter. 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 

att välja Jane Segerblom och Simon Elfström Schönbeck till ledamöter i 
riksstyrelsen för mandatperioden 2023–2025.  

Kongressen beslutade 

att välja Jane Segerblom och Simon Elfström Schönbeck till ledamöter i riksstyrelsen för 
mandatperioden 2023–2025.  

§ 183  

Lovisa Edström, valberedningen, berättade att revisorerna ska granska styrelsens arbete, med 
fokus på verksamheten eftersom auktoriserade revisorer granskar ekonomin. 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 

att  välja Olle Gynther-Zillén och David Söderström till internrevisorer för 
mandatperioden  2023–2025. 

Olle Gynther-Zillén, höll genom Linus Henriksson ett tal: 

“Halloj i stugan ärade församling. Jag har insett att alla kanske inte har koll på mig. Så låt mig 
introducera mig, jag heter Olle och är en diehard UNF:are. Trots att jag är 31 år gammal så vill 
jag engagera mig för att ni ska ha en trygghet när det blåser. Min främsta erfarenhet kommer 
från att ha varit förbundssekreterare 2015–2019 och vi som styrelse tog en del jobbiga beslut där 
det var skönt att få råd och stöd av erfarna revisorer. Så det ser jag fram emot att vara för nästa 
styrelse och medlem som har en fråga.  

Jag tycker också att det ska bli kul att jobba med David och jag tror att vi kan komplettera 
varandra strålande för att ge den hårdaste granskningen och det bästa bollplanket.” 

Lovisa Edström, valberedningen, presenterade de som var föreslagna till ersättare; Tina 
Engström och Jens Lindh. Båda är numera medlemmar i IOGT-NTO, men tycker att UNF är 
viktigt och kommer att göra ett bra jobb. 

Valberedningen föreslog kongressen besluta 
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att välja Tina Engström och Jens Lindh till internrevisorsersättare för 
mandatperioden 2023–2025.  

Kongressen beslutade 

att välja Olle Gynther-Zillén och David Söderström till internrevisorer för 
mandatperioden 2023–2025. 

att välja Tina Engström och Jens Lindh till internrevisorsersättare för mandatperioden 
2023–2025.  

§ 184  

Kongressen ajournerade sig klockan 10.15 till 10.45.  
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Söndagen den 2 juli
Ordf.: Therese Dahlén 

Sergio Manzanares 
Sekr.:  Johan Persson 

 Emmelina Hjort 
 

§ 185  

Förhandlingarna återupptogs klockan 10.51. 

§ 186  

Henrik Yxing, valberedningskommittén, föredrog förslaget till ny förbundsvalberedning.  

Astrid Miller, Örebro, hade stort förtroende för förslaget och ville tacka valberedningen för ett 
bra jobb. 

Ida Andersson, Örebro, ville berömma Sara Syrafi som en mycket social och helt fantastisk 
person som Ida trodde skulle tillföra mycket till valberedningen. 

Aina Palm, Västerbotten, frågade varför det nu bara fanns en ersättare i förslaget istället för fem 
och om det gick bra ändå. 

Therese Dahlén, mötesordförande, tittade igenom stadgarna för att kunna svara på frågan. 

Sergio Manzanares, mötesordförande, förtydligade att enligt stadgarna måste fem ersättare väljas 
men platserna kunde anses vara vakanta. Alltså var det inte ett problem att endast välja en 
ersättare. 

Valberedningskommittén föreslog kongressen besluta 

att  välja Johan Fridlund till sammankallande i valberedningen. 

att  välja Pontus Beskow Borg till ersättare i valberedningen. 

att  välja Aina Palm, Loke Wallin, Sara Syrafi och Wilhelm Wirén till ordinarie 
ledamöter i valberedningen. 

Kongressen beslutade 

att välja Johan Fridlund till sammankallande i valberedningen. 

att välja Pontus Beskow Borg till ersättare i valberedningen. 

att välja Aina Palm, Loke Wallin, Sara Syrafi och Wilhelm Wirén till ordinarie ledamöter i 
valberedningen. 
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§ 187  

Astrid Miller, Örebro, berättade om det drogpolitiska utskottets kampanj “Testa din butik” och 
uppmuntrade till att göra ölköpskontroller. 

§ 188  

Sergio Manzanares, Wendelsbergs folkhögskolas styrelse, berättade om IOGT-NTO-rörelsens 
två folkhögskolor Tollare och Wendelsberg och sade att de var de enda folkhögskolorna i 
Sverige som verkligen jobbade med nyktra mötesplatser och att bildning skulle ske under nyktra 
förutsättningar på alla plan. Sergio tyckte att fler borde söka sig till folkhögskolorna eftersom de 
erbjöd en annan typ av studier än de traditionella. Sergio sade även att Tollare och Wendelsberg 
var två viktiga organ i nykterhetsfamiljen som ibland glömdes bort men betydde mycket för 
Sverige. 

Sara Vedin, ombud från Väst och boende på Wendelsbergs internat, berättade att det märktes att 
vissa elever på folkhögskolan drack mindre, att det blev ett samtal på internatet och att folk 
ändrade sina vanor. Dessutom var det jättegod frukost på internatet. 

Sergio Manzanares, Wendelsbergs folkhögskolas styrelse, berättade att Wendelsberg kunde 
användas som mötesplats för UNF och att det även fanns möjligheter för samarbeten, såsom 
kurser. Sergio uppmanade ombuden att engagera sig i folkhögskolorna genom att sätta sig i en 
styrelse, för de behövde ungdomar. 

§ 189  

Sebastian Udenius, förbundssekreterare, delade ut Spjutspetspennan till fem medlemmar som 
genom samarbete över distriktsgränserna hade påmint samhället om att det var dags att avsluta 
det misslyckade experimentet med alkohol i dagligvaruhandeln. Wilhelm Wirén, Astrid Miller, 
Amidala Hermansson, Sara Vedin och Axel Andersson tilldelades Spjutspetspennan. 

Astrid Miller, ombud från Örebro och mottagare av priset, tackade så mycket för priset och 
uppmanade församlingen att fortsätta kampen då alkoholen fortfarande var kvar på Ica. (Vidare, 
förklarade inte Astrid, men det framgick mellan raderna att insatsen som belönats gällde 
ölköpskontroller.) 

Wilhelm Wirén, mötessekreterare och mottagare av priset, ropade “eld och lågor” i mikrofonen 
och fick ett ljudligt, samstämmigt “kamp mot droger” som svar från kongressen. 
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§ 190  

Avtackning av Johan Fridlund, förbundskassör 

Filip Nyman, fortfarande förbundsordförande i några minuter till, tackade Johan Fridlund för att 
ha stabiliserat ekonomin i det osäkra läget med Miljonlotteriet och för att ha utbildat kassörer. 
Filip sade att det hade varit roligt att jobba med Johan i styrelsen och hoppades att Johans nästa 
uppdrag i valberedningen också skulle bli kul. 

Avtackning av Jacob Nehrer, förbundsstyrelseledamot 

Jane Segerblom, förbundsordförande, bad förbundsstyrelseledamöterna att komma upp och ställa 
sig framför presidiet så att de kunde bli avtackade. Jane Segerblom, förbundsordförande, tackade 
först Jacob Nehrer för ett fantastiskt arbete som hade tillfört väldigt mycket till 
förbundsstyrelsen. Jane var riktigt ledsen att Jacob skulle avgå och hoppades att Jacob skulle 
fortsätta att engagera sig i UNF. Jane tackade för att Jacob alltid utmanade och ställde kloka 
frågor som utvecklade UNF som organisation. 

Avtackning av Simon Elfström Schönbäck, bildningsledare 

Filip Nyman, förbundsordförande, berättade skämtsamt om att ha blivit lite sur när Simon 
Elfström Schönbäck gifte sig utan att berätta om det för någon. Filip tillade att Filip kom över 
den konflikten och att de nu var vänner igen, varpå Simon log stort. Filip tackade för att Simon 
alltid utmanade och kallade Simon “lite bitter och jävligt envis”. Vidare sade Filip att Simons 
glöd verkligen smittade av sig samt att Simon alltid backade upp när det behövdes. Slutligen 
påpekade Filip att Simon alltid tog på sig mycket uppdrag och bad Simon att ta det lugnt också. 

Avtackning av Sebastian Udenius, förbundssekreterare 

Jane Segerblom, förbundsordförande, sade att Sebastian Udenius var grundbulten till allt i 
styrelsen, som hade öga för administration och protokoll och höll koll vilket underlättade 
jättemycket för Janes arbete som ordförande. Jane tackade så mycket och såg fram emot att sitta i 
styrelsen med Sebastian en mandatperiod till. 

Avtackning av Amanda Rehnström Dafors, förbundsstyrelseledamot 

Filip Nyman, förbundsordförande, sade att Amanda Rehnström Dafors var en otroligt trygg 
person med otrolig kompetens i många frågor. Amanda hade en förmåga att se andra individer 
och se till att alla mådde bra. Filip tyckte att det behövdes fler som Amanda och var otroligt glad 
över att ha fått samarbeta med Amanda i förbundsstyrelsen. 

Avtackning av Sigrid Björk, förbundsstyrelseledamot 

Jane Segerblom, förbundsordförande, berättade om att flera gånger under mandatperioden ha 
delat rum med Sigrid Björk och förmodade att det skulle fortsätta så under den kommande 
mandatperioden, vilket skulle bli jättekul. Jane ville tacka för Sigrids tid och sade att Sigrids 
arbete hade tillfört mycket även om det inte alltid hade varit jättelätt. Under mandatperioden 
hade Sigrid visat framfötterna och utvecklats mycket. Jane hoppades att Sigrid också hade känt 
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det och tillade att det fanns mycket som Sigrid inte såg hos sig själv men som de andra såg. Jane 
såg fram emot att se Sigrid utvecklas ytterligare. 

Avtackning av Jane Segerblom, förbundsordförande 

Därefter var det dags för Filip Nyman, förbundsordförande, att tacka av Jane Segerblom. Filip 
berättade att det hade varit tumultartat och en del konflikter när de båda tillträdde, men sade att 
det hade varit “jävla perfekt” för dem att komma in just då. Deras samarbete var något som Filip 
aldrig skulle glömma, och något till vilket Jane kom med mycket uppbackning och stöd. Filip 
trodde att Jane skulle göra ett kanonjobb med Simon som vice förbundsordförande och sade att 
Jane var det som UNF behövde: “Vad vore UNF utan Jane? Vad vore jag utan Jane?” 

Avtackning av Filip Nyman, förbundsordförande 

Jane Segerblom, förbundsordförande, blev väldigt känslosam vid avtackningen av Filip Nyman 
och påpekade att svårigheten att kontrollera rösten tillräckligt för att hålla ett tacktal visade hur 
känslosamt detta var. För Jane hade Filip betytt väldigt mycket under den gångna 
mandatperioden och Jane tyckte att det kändes jättejobbigt att Filip skulle avgå eftersom de 
verkligen hade stöttat varandra. Jane tackade Filip för stöttningen, både den personliga och den 
gentemot hela UNF. Slutligen tackade Jane för att Filip alltid funnits där. 

Avgångstal från Filip Nyman, förbundsordförande 

Filip Nyman, förbundsordförande, talade för sista gången som förbundsordförande och berömde 
kongressen för alla diskussioner och motioner. Filip sade att ombuden var experter på det de 
sysslade med och Filip såg dem som sina förebilder. Det var efter inträdet i UNF som Filip fann 
sin glöd och bestämde sig för att jobba med de här frågorna. Filip riktade ett stort tack till alla i 
salen och uppmanade dem att förvalta och ta UNF in i framtiden. 

Avtackning av förhandlingsansvariga 

Jane Segerblom, förbundsordförande, välkomnade fram förhandlingsansvariga, Mikaela 
Fläderblom och Linus Henriksson, och tackade dem så mycket för deras arbete och för att de 
bara löste alla problem. Utan dem vore kongressen inte möjlig. Jane hoppades att de ville komma 
tillbaka som förhandlingsansvariga och beställde en stor applåd för Linus och Mikaela. 

Avtackning av valberedningen 

Filip Nyman, förbundsordförande, tackade valberedningen för ett otroligt arbete och bra 
framtagna förslag. 

Ellen Hjort, sammankallande för valberedningen, sade att den här valberedningen var en sådan 
som Ellen i framtiden skulle se tillbaka på och önska att alla grupper var som den. Pontus satt 
alltid tyst och kom sedan, vid tillfrågan, med insyn som ingen annan hade föreställt sig. Hampus 
utmanade och ifrågasatte saker och Lovisa var alltid beredd att vara den som var den, att säga “nu 
skiter vi i det här, de får skratta åt oss, men nu kör vi.” 

Lovisa Edström, valberedningen, sade att Ellen var en fantastisk sammankallande som hade sett 
till att gruppen hade haft sina möten, vilket var en utmaning eftersom alla hade fulla scheman. 

Avtackning av mötespresidiet 
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Filip Nyman, förbundsordförande, tackade av det väldigt duktiga mötespresidiet. Filip berömde 
mötespresidiets medlemmar som hade slitit så hårt hela veckan. 

Avtackning av projektledarna för kongressen 

Jane Segerblom, tackade Sara Elvero och Erika Darljung för att de hade hjälpt till med att få 
kongressen att gå ihop. Erika tackades för att ha lett projektet i hamn och Sara tackades för att ha 
ställt upp under veckan och sett till att allting flutit på. 

Avtackning av buddies och personal 

Filip Nyman, förbundsordförande, tackade kongressens alla så kallade buddies samt personal 
som hade hjälpt till på kongressen och välkomnade dessa fram till presidiet. “Nina, du också, lägg 
ner telefonen och sluta filma”, tillade Jane. Filip tackade även Jonas Larsson och Paulina Sjöberg 
för allt jobb under kongressen, samt Vivi Lovelock, Angelica Ogland, Lowe Elfström Schönbeck 
och Sally Sundell, som inte var där men förhoppningsvis tittade på livestreamen.  

Avtackning av internrevisorerna 

Jane Segerblom, förbundsordförande, tackade slutligen internrevisorerna. Dessa var inte på 
plats, men skulle få presenter hemskickade till sig. 

§ 191  

Jane Segerblom, förbundsordförande, fattade klubban och talade:  

“Kära medlemmar och gäster, 

Idag samlas vi här för att fira och avsluta ännu ett framgångsrikt år för Ungdomens 
Nykterhetsförbund. Det har varit ett år fyllt av gemenskap, engagemang och en stark vilja att 
förändra samhället till det bättre. Jag är oerhört stolt över att stå här och tala inför er alla. 

Först och främst vill jag rikta ett stort tack till våra medlemmar. Ni är kärnan i vår organisation 
och ert engagemang och hårda arbete har gjort det möjligt för oss att fortsätta sprida 
nykterhetens budskap och göra verklig skillnad i samhället. Ni har visat att unga människor kan 
vara starka förebilder och påverka positiv förändring. 

Inför framtiden ser jag en ljus och spännande resa för Ungdomens Nykterhetsförbund. Vi 
kommer att fortsätta kämpa för en nykter ungdomskultur och erbjuda stöd till de som behöver 
det. Vi kommer att fortsätta att utbilda och informera om riskerna med missbruk och arbeta för 
att minska dess påverkan på samhället. 

Jag uppmanar er alla att fortsätta vara engagerade och kämpa för en positiv förändring. Låt oss 
fortsätta att vara modiga, envisa och öppna för förändring. Vi kan alla göra skillnad och vi kan 
alla vara förebilder för andra. Tillsammans kan vi skapa en framtid där nykterhet och en drogfri 
värld är en norm. 
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Tack än en gång till er alla för ert engagemang och er dedikation. Låt oss fira våra framgångar 
och se fram emot en ljus och framgångsrik framtid för Ungdomens Nykterhetsförbund. 

Tack och ha en fantastisk avslutning på detta år!” 

Kongressen avslutades klockan 11.34 av Jane Segerblom. 

 


